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PROTOKÓŁ Nr XXIX/16 
z obrad XXIX sesji  

Rady Miejskiej w Pyrzycach  
z dnia 24 LISTOPADA 2016 r. 

 
godzina rozpoczęcia - 13:00; 
godzina zakończenia – 16:00; 

 

Do punktu 1 porządku 
       Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Otworzył obrady XXIX sesji Rady Miejskiej 
w Pyrzycach zwołanej na dzień 24 listopada 2016 r. godz. 13:00.  
 Witam serdecznie Państwa Radnych, Panią Burmistrz wraz z pracownikami 
Urzędu Miejskiego, Sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych. 

Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na 15-stu radnych, obecni są 
wszyscy, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
  
 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu; 
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Jest z nami Dyrektor Zespołu Szkół Nr 1 Pan 
Robert Sójka, który chciałby zabrać głos. 
 
Dyrektor Zespołu Szkół Nr 1 w Pyrzycach – Robert Sójka – Chciałem skorzystać 
z okazji i w dniu dzisiejszym bardzo podziękować Pani Burmistrz jako 
przedstawicielowi władzy wykonawczej, Panu Przewodniczącemu Rady jako 
przedstawicielowi władzy uchwałodawczej za dotychczasową współpracę Gminy 
z największą szkołą (nie licząc Zespołu Szkół Nr 2) na ziemi pyrzyckiej. W tym roku 
obchodziliśmy 50-lecie naszej placówki w związku z tą uroczystością udało nam się, 
dzięki wsparciu wielu sponsorów, ludzi związanych z naszą placówką, ufundować 
medal okolicznościowy. W ten skromny sposób chcieliśmy podziękować Pani 
Burmistrz za wsparcie naszej placówki w ciągu ostatnich lat. Chcieliśmy bardzo 
podziękować za wsparcie ze strony jednostek podległych Pani Burmistrz, za 
współpracę, która przejawia się na niwie edukacyjnej,  dlatego korzystając z okazji 
bardzo dziękuję i bardzo proszę Panią Burmistrz o przyjęcie tej skromnej formy 
podziękowania. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Bardzo serdecznie dziękuję, to takie miłe 
zaskoczenie i oczywiście deklarujemy dalej tą współpracę i myślę, że będzie ona się 
tak fajnie, pozytywnie i z dużymi sukcesami układała. 
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Dyrektor Zespołu Szkół Nr 1 w Pyrzycach – Robert Sójka – Korzystając z okazji 
chciałbym również dodać, że Pani Burmistrz jak i Pan Przewodniczący są 
absolwentami Liceum Ogólnokształcącego w Pyrzycach. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Spośród radnych jest jeszcze Pani Małgorzata 
Piotrowska absolwentką Zespołu Szkół Nr 1, Pani Wiceprzewodnicząca Rady Iwona 
Ksel, Pani Roksana Herman. Także dobra szkoła, dobrzy uczniowie. 
 

Do punktu 2 porządku 
 Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Porządek stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zwróciła się z prośbą o wprowadzenie 
do porządku obrad: 
1) projektu uchwały w sprawie  upoważnienia Burmistrza Pyrzyc do podpisania 

umowy o dofinansowanie Projektu pn. „Aktualizacja Lokalnego Programu 
Rewitalizacji dla Gminy Pyrzyce” w ramach Konkursu dotacji na opracowanie 
albo aktualizację programów rewitalizacji organizowanego przez Województwo 
Zachodniopomorskie oraz Ministerstwo Rozwoju (Druk Nr 298/16), 

2) projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce do projektu 
partnerskiego pod nazwą: 
- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej- 
przedsiębiorstwa społeczne w regionie szczecińskim”, 
- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej- 
przedsiębiorstwa społeczne w regionie szczecineckim”, 
- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej- 
przedsiębiorstwa społeczne w regionie stargardzkim”, 
- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej- 
przedsiębiorstwa społeczne w regionie koszalińskim ”  

w ramach regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020, Priorytet VII Włączenie społeczne, 
Działania 7.4 „Tworzenie miejsc pracy w sektorze ekonomii społecznej m.in. 
poprzez wsparcie na tworzenie przedsiębiorstw społecznych ( w szczególności 
spółdzielni socjalnych) (Druk Nr 300/16), 

3) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/190/16 Rady Miejskiej 
w Pyrzycach z dnia 17 marca 2016 r. w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz 
rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobek na terenie 
Gminie Pyrzyce (Druk Nr 297/16), 

4) w punkcie 11 porządku autopoprawkę do projektu uchwały  zmieniający uchwałę 
Nr XXVII/281/12  Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 27 września 2012r. 
w sprawie określenia zasad i trybu oraz regulaminu korzystania ze świetlic 
wiejskich Gminy Pyrzyce (Druk Nr 294A/16), 

5) w punkcie 12 porządku autopoprawkę do projektu uchwały zmieniający uchwałę 
Nr VI/41/15 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 26 marca 2015r. w sprawie 
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określenia zasad i trybu oraz regulaminu korzystania ze świetlicy wiejskiej 
w Giżynie (Druk Nr 295A/16). 

 
Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie upoważnienia 
Burmistrza Pyrzyc do podpisania umowy o dofinansowanie Projektu pn. 
„Aktualizacja Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Pyrzyce” w ramach 
Konkursu dotacji na opracowanie albo aktualizację programów rewitalizacji 
organizowanego przez Województwo Zachodniopomorskie oraz Ministerstwo 
Rozwoju (Druk Nr 298/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 15; za – 15; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
Gminy Pyrzyce do projektu partnerskiego pod nazwą: 

- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej- 
przedsiębiorstwa społeczne w regionie szczecińskim”, 
- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej- 
przedsiębiorstwa społeczne w regionie szczecineckim”, 
- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej- 
przedsiębiorstwa społeczne w regionie stargardzkim”, 
- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej- 
przedsiębiorstwa społeczne w regionie koszalińskim ”  
w ramach regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020, Priorytet VII Włączenie społeczne, 
Działania 7.4 „Tworzenie miejsc pracy w sektorze ekonomii społecznej m.in. 
poprzez wsparcie na tworzenie przedsiębiorstw społecznych ( w szczególności 
spółdzielni socjalnych) (Druk Nr 300/16), 

 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 15; za – 15; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
nr XIX/190/16 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 17 marca 2016 r. w sprawie 
wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących żłobek na terenie Gminie Pyrzyce (Druk Nr 297/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 15; za – 15; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 
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Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Zaproponował, aby druk Nr 297/16 był 
omawiany w punkcie 18, druk Nr 298/16 był omawiany w punkcie 19, druk Nr 
300/16 był omawiany w punkcie 20,  a pozostałe punkty przesuną się i tak:  
pkt 21 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania, 
pkt 22 Wolne wnioski, 
pkt 23 Zamknięcie obrad XXIX Sesji Rady Miejskiej. 
 
Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 

Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołu z obrad XXVIII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował, że protokół był wyłożone do 
wglądu w Biurze Rady. 
 
Nie wniesiono uwag do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 
z obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 15; za – 15; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Protokół został przyjęty. 
 

Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc. 
 
Kalendarz spotkań Burmistrza Pyrzyc od dnia 28 października 2016 r. do 21 
listopada 2016 r. stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Korzystając z okazji, że mogę dodać 
informację z działalności, ta działalność Burmistrza jest bardzo szeroka, a w związku 
z pojawiającymi się tematami odnośnie czystości miasta, które pojawiają się 
w mediach, na sesji Rady Miejskiej, jak również pojawiły się w ostatnim czasie na 
sesji Rady Powiatowej takie informacje padły, również zabrał głos Przewodniczący 
Rady powiatowej, gdzie można było usłyszeć że miasto jest brudne i należałoby coś 
w końcu z tym zrobić. Ja już wielokrotnie o tym mówiłam, że jeżeli chodzi o główne 
ulice w mieście te ulice, które mają największy wpływ na wizerunek naszego miasta 
nie należą do Gminy Pyrzyce, nie mam nad nimi nadzoru jako Burmistrz Pyrzyc. 
W związku z tym pozwoliłam sobie dzisiaj dla Państwa jak i dla mieszkańców 
przygotować informacje, jak to wygląda, żebyśmy w końcu wiedzieli o czym 
mówimy i żebyśmy wiedzieli do kogo mamy kierować swoje uwagi 
i niezadowolenia z tego jak miasto wygląda. Ja wiem, że Burmistrz jest tutaj zawsze 
pierwszy i mieszkańcy zawsze będą się do niego zwracać, a my wychodzimy do 
wszystkich innych zarządców dróg pismem, często w rozmowach telefonicznych 
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mówimy o tym. Jest różnie, w zależności od środków finansowych różne 
okoliczności mają na to wpływ, więc dzisiaj, żebyśmy w końcu wszyscy mieli pełną 
wiedzę, bo nie chciałabym tutaj podejrzewać któregokolwiek radnego gminnego ani 
powiatowego o niewiedzę, ale jednak pozwoliłam sobie dzisiaj Państwu 
przygotować materiał.  Na terenie miasta Pyrzyce mamy 21 dróg gminnych o łącznej 
długości ponad 10 kilometrów, 29 dróg powiatowych o długości ponad 21 
kilometrów i mamy 3 drogi wojewódzkie od tamtego roku o łącznej długości 42 
kilometry. Na mapie drogi są zaznaczone, na żółto drogi wojewódzkie, główne, za 
chwilę przeczytam jakie. Drogi powiatowe – kolor czerwony i drogi gminne kolor 
zielony. Jak widzą Państwo ścisłe centrum w szczególności obręb naszego starego 
miasta, tych dróg gminnych, poza Placem Ratuszowym, praktycznie nie ma, 
a poprzednio tą drogą gminną była droga wojewódzka, którą sprzątaliśmy. Dzisiaj ja 
pomimo tego, że ta droga wojewódzka, jej czystość jest w stanie zupełnie 
niezadowalającym ani mieszkańców, ani mnie, również wysyłam pracowników 
wielokrotnie, żeby dokonywali wszelkiego rodzaju uprzątnięć, oczyszczania koszy, 
chociaż wiem, że nie jest to moim zadaniem i nie powinnam tego robić, ale to robię 
bo sytuacje są różne. Więc jak Państwo widzicie, jak wygląda podział tych dróg to 
chciałabym bardzo, żebyśmy wszyscy dzisiaj poznając tą informację, wiedzieli do 
kogo mamy kierować (i tak jak padł na sesji powiatowej) problem sypiących się liści  
i tego czasu jesiennego, letniego, jest to problem ogólny i czas byłoby z tym w końcu 
coś zrobić. Ja też się z tym zgadzam, tylko róbmy to wszyscy w miarę wszystkich 
możliwości jakie mamy. Ja nie mówię i nie będę usprawiedliwiać Gminy Pyrzyce, że 
nasze drogi są w pełni super oczyszczone, bo te środki, które mamy one są 
niezadowalające. Te zadania, które wykonujemy staramy się je wykonywać jak 
najlepiej potrafimy w granicach możliwości, które mam, ale nie mogę i powtarzam to 
już któryś raz, odpowiadać za innych zarządców. Tymi zarządcami głównych dróg 
publicznych, największych dróg znajdujących się w centrum miasta jak również 
poza, są zarządcy: Starostwo, które mieści się na ulicy Lipiańskiej 4, jak również 
Zarząd Dróg Wojewódzkich, który mieści się na ulicy Stargardzkiej.  Więc jak 
Państwo widzicie samo centrum miasta nie należy w ogóle do Burmistrza. Drogi 
wojewódzkie, to jest ulica: Szczecińska, Bogusława, 1 Maja, Rondo Sybiraków, 
Lipiańska, Stargardzka, Rondo Spotkań z Folklorem, Warszawska, Mickiewicza. 
Drogi powiatowe to ulice: Bankowa, Cmentarna, Ciepłownicza, Dąbrowskiego, 
Górna, Jana Pawła II, Kilińskiego, Kościuszki, Krótka, Kwiatowa, Młodych 
Techników, Niepodległości, Ogrodowa, Poniatowskiego, Poznańska, Sienkiewicza, 
Sikorskiego, Sportowa, Staromiejska, Szkolna, Księcia Barnima, Wojska Polskiego, 
Plac Wolności, Zabytkowa, Żwirki i Wigury, Rycerza Przybora,  Czerwonomłyńska, 
Równa, tych dróg jest 29. Drogi Gminne to ulice: 2 - go Marca, Basenowa, Lipowa, 
Magazynowa, Młyńska, Gabriela Narutowicza, Podgrodzie, Pod Lipami, 
Podmiejska, Polna, Przyszłości, Plac Ratuszowy, Rolna, Różana, Juliusza 
Słowackiego, Willowa, ten kawałek drogi prowadzący do parkingu sklepu LIDL, 
Tadeusza Rejtana, Owocowa, Dworcowa, Głowackiego. Tak jak Państwo widzicie 
tych dróg, które są drogami Gminnymi i które są w centrum miasta jest niewiele, 
większość tych dróg jest poza terenem miasta. Dzisiaj jeżeli mamy rozmawiać, 
proszę o to Państwa i mieszkańców, żebyśmy zwracali się do zarządców, jeżeli ma 
ten porządek być, to niestety wszyscy za niego odpowiadamy i nie możemy w kółko 
przerzucać tylko na Burmistrza i Gminę Pyrzyce, że to Burmistrz i gmina Pyrzyce 
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odpowiadają za ten porządek w mieście. Niestety tak nie jest, więc ja dzisiaj Państwu 
przedstawiam to, oczywiście są jeszcze drogi wewnętrzne,, które są drogami 
spółdzielni mieszkaniowych, mniejsze drogi, których ja tutaj nie pokazuje bo są to 
drogi wewnętrzne, które mają innych zarządców. Działania, które zamierzam podjąć 
od następnego roku, które już rozpoczęłam w tym roku, o których też mówiłam czyli 
wystąpiłam do Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego o to, żeby 
przekazał nam Gminie Pyrzyce środki finansowe na utrzymanie tych dróg 
należących do Marszałka, a znajdujących się w obrębie miasta, czyli od ulicy 
Szczecińskiej wzdłuż ulicy Lipiańskiej, do ulicy Warszawskiej i Mickiewicza tak, 
żebyśmy my mogli za to odpowiadać bo jesteśmy tu na miejscu. Tych rozmów było 
już kilka między nami, wpłynęły pisma, Marszałek Województwa 
Zachodniopomorskiego przymierza się do tego i jest bardzo duża szansa na to, że 
takie zadanie zostanie nam przekazane i ja sobie w pełni zdaję sprawę. 
Rozmawialiśmy na komisjach również, że podejmując się takiego ryzyka, bo nie 
wiem tak naprawdę do końca, jakie te środki zostaną przekazane, ale wierzę w to 
bardzo, że jeżeli będziemy je mieli razem to łatwiej nam będzie odpowiadać za to. Ja 
dzisiaj pomimo, że nie są to nasze drogi, a widząc co się działo przez pierwszy rok 
zarządu przez Marszałka, tak jest, takie działania już poczyniłam i zmiana jak 
również zmiana, która będzie od nowego roku dotycząca utrzymania czystości 
naszych dróg poprzez zlecanie w obszarach tego sprzątania, czyszczenia, dbania 
o zieleń, mam nadzieję, że w sposób przynajmniej zadowalający będzie to działało, 
to będzie pierwszy rok takiego działania. Nie mogę w kółko przyjmować na siebie, 
nie mogę kółko brać odpowiedzialności za innych zarządców, którzy są tu na 
miejscu, do których można się udać, którzy też mają budżety,  mają taką 
odpowiedzialność jak my, funkcjonują w tym mieście i są. Ja rozumiem i nie będę 
tutaj nikogo rozliczać, ale wielokrotnie rozmawialiśmy na ten temat i dlatego ta 
informacja, którą przekazuje dzisiaj Państwu, którą poprzez telewizję przekazuje 
mieszkańcom. Będzie również dostępna na stronie naszego urzędu i proszę o to, 
żebyśmy nie przerzucali na siebie i nie mówili na sesjach jak to jest tylko w końcu 
wzięli się wszyscy za utrzymanie tego porządku i zaczęli przekazywać albo większe 
środki, albo szukali innych możliwości tak jak ja dzisiaj ich szukam, bo nie skupiam 
się tylko na tym, żeby te środki były jak największe, bo wiem, że to jest mało 
prawdopodobne, ale szukam innych rozwiązań. Dlatego prosiłabym bardzo, żeby 
nie powielać takich informacji i nie przerzucać jeden na drugiego, bo wieje wiatr 
i przewieje te liście z jednej na drugą ulicę, ale skupmy się czyje są te ulice.  Jak 
często one powinny zostać sprzątane, jak przetargi, które zostały ogłoszone, jakie 
obejmują terminy sprzątania, czy to jest raz w miesiącu, czy to jest raz na kwartał, bo 
możemy popatrzeć na ulice i widzimy, ale nie możemy w kółko obwiniać tylko 
Gminę i Burmistrza Pyrzyc za to, że mamy nieporządek. Więc przekazuję Państwu tą 
informację, żebyście Państwo jako radni tą wiedzę w pełni mieli, przekazuje ją 
również mieszkańcom. Ta informacja będzie na naszych stronach i proszę zarządców 
dróg o to, żeby pochylili się nad tym tematem, nie żebyśmy się przerzucali na sesjach  
i wskazywali kto jest gorszy, a kto lepszy, bo wszyscy funkcjonujemy w tym mieście  
i wszyscy też za to miasto odpowiadamy. Jesteśmy właścicielami więc starajmy się 
wykonywać swoje prace i obowiązki jak najlepiej potrafimy. Ja nie usprawiedliwiam 
Gminy Pyrzyce, jeżeli są uwagi proszę bardzo ja jestem, w poniedziałki są przyjęcia 
interesantów  od godziny 13:00 do 16:15. Ja też chodzę tymi ulicami, też widzę jak 
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jest i naprawdę proszę mi uwierzyć, że wielokrotnie to, co służby wykonują to też 
nie są nasze miejsca, ale pomimo to, że widzę, że są zgłoszenia i dochodzi do 
sytuacji, kiedy te liście stanowią zagrożenie to również przed „Wszystkimi 
Świętymi” moi pracownicy sprzątali ulice wojewódzkie. Nie powinnam tego robić, 
ale robimy, więc proszę Państwa, kosze, które dzisiaj czyścimy też nie powinniśmy 
tego robić, ale to robimy, więc albo bierzemy wszyscy pełną odpowiedzialność, albo 
przestańmy się w końcu tym przerzucać.   
Mapa z zaznaczonymi przynależnymi ulicami stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 
  
Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz, na pewno nie jeden mieszkaniec naszego 
miasta pomyśli sobie „mam to wszystko gdzieś”, ponieważ wybrano Panią jako 
gospodarza tej gminy i chyba najwyższy czas, żeby jednostki typu Starostwo, Pani 
Burmistrz, przedstawiciel dróg wojewódzkich, żeby usiedli i uzgodnili,  kto ma 
sprzątać wreszcie to miasto. Dzisiaj dochodzi do tego, że firma PPK, która jest 100% 
firmą Gminy, dzisiaj część jej zadań likwidujemy. PPK nie będzie już sprzątać 
naszego miasta i naszego terenu. Pani Burmistrz, nie ma co zganiać, czy to jest 
starostwo, czy województwo, czy to Gmina, po prostu mieszkańcy oczekują 
czystego, ekologicznego miasta. Pani jest gospodarzem, Pani powinna poprosić na 
konkretne zebranie tych samorządowców (jeszcze raz powtórzę), Burmistrz, 
Starosta, drogi wojewódzkie, Pan Prezes PPK  i powinniście uzgodnić i może 
doprowadzić do sytuacji, żeby może jednak  PPK wykonywało to zadanie  
oczyszczało nasze miasto, żeby nie było zwolnień bo zaraz będą zwolnienia i Pani 
o tym bardzo dobrze wie.   
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Dodam tylko, że wg tej mapy, którą mamy to 
na czerwono sprząta Powiat, na żółto wojewódzka, a na zielono Gmina. 
 
Radny Jerzy Wroński – Panie Przewodniczący należy doprowadzić do tego, żeby 
całe miasto jedna firma sprzątała.  
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Chodzi o to, że nie można mówić, że nie 
wiadomo, bo wiadomo kto i które drogi powinien sprzątać.   
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Przed chwilą powiedziałam Panu, jakie 
podjęłam działania i jakie będę podejmować od nowego roku. Gdyby Pan tego 
słuchał to wyciągnąłby Pan wnioski. Takie spotkania się odbyły, odbyło się moje 
spotkanie z Marszałkiem w Szczecinie, tutaj na miejscu rozmawialiśmy o tym, 
powiedziałam, że jest wola więc przejmuję to zadanie biorąc na siebie 
odpowiedzialność za to, więc proszę nie mówić, że takich spotkań nie ma bo są,   
również ze Starostwem też o tym rozmawiamy. Ja rozumiem, że dzisiejszy zarząd, 
który jest ma podpisaną umowę do końca następnego roku, bo też z nimi 
rozmawiałam i trochę mi przykro, że mówi to też Pan. Dlaczego wcześniej żadni 
radni, ani też radni powiatowi nie zwrócili uwagi na to, że można nie zlecać firmie 
zewnętrznej, tylko można przekazać zadanie Gminie Pyrzyce i zlecić to Spółce PPK, 
ale skoro Spółka PPK dzisiaj stoi „pod ścianą”, bo nie rozwijała się w tym kierunku 
i takich zadań nie otrzymywała, więc dziś niech mi Pan nie mówi, że  będą 
zwolnienia. To wszystko to jest konsekwencja działalności z lat. To nie jest moje 
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działanie z tego roku, ani z poprzedniego, to są działania Panie Radny z bardzo 
wielu lat do tyłu. Do tego doprowadzono i to co Pan mówi, tak, ale to należało 
rozpocząć przynajmniej 5, 6 lat temu zawracając uwagę na budżety Powiatu. To, co 
powiedziałam, to się mieści wszystko tutaj, skoro ja dzisiaj mogę wystąpić do 
Marszałka i prosić o przekazanie zadań, to dlaczego wcześniej nikt nie zwrócił uwagi 
na to i nie wystąpił do Starostwa, dlaczego przekazujecie i zlecacie firmie 
zewnętrznej, dlaczego nie przekazujecie nam zadania, a my, bo mamy podpisane 
porozumienie ze Spółką możemy jej te zadania przekazać. Nie było takiej inicjatywy, 
nikt takiej inicjatywy nie podjął w związku tym wykonuje to firma prywatna. Dzisiaj 
takie rozmowy prowadzimy, czekamy bo ja już też przekazywałam to w Starostwie, 
ja również Panie radny chętnie przejmę to oczyszczanie miasta i ulic jeżeli Starostwo 
zakończy swoja umowę. Ja to co Pan mówi mam na co dzień, ja tu nie chcę pięknie 
opowiadać mieszkańcom tylko muszę powiedzieć jaki jest stan faktyczny.  Ja nie 
mogę brać odpowiedzialności za instytucje, które mają takie budżety, które mają 
pełną odpowiedzialność, które są na terenie naszej Gminy i których obowiązkiem 
jest tak samo jak naszym sprzątać miasto. Ja wiem, że budżety mogą być różne, ale 
skoro usprawiedliwiamy jednych to nie zrzucajmy całej winy na następnych. Pan jest 
Radnym drugą kadencje i też Pan tego tematu doświadczał, więc te zadania, które 
zostały zlecone przez Powiat, dlaczego nie było inicjatywy do tej pory, żeby to 
przejąć, więc dzisiaj nie może Pan do mnie mówić, że spółka PPK rezygnuje, bo 
dzisiaj spółka PPK nie jest przygotowana do realizacji takich zadań, nie rozwijała się 
w tym kierunku i nie jest już konkurencyjna. Dla mnie dzisiaj wydawanie środków 
finansowych z budżetu gminy, tych niewielkich które mamy, za chwilę spotkamy się 
przy budżecie na 2017 rok i będziemy widzieli jaki mamy, to ja muszę szukać 
rozwiązań takich, na które mnie stać, a nie na takich, które ktoś kilka lat temu 
określił, może i dobrze na tamten czas ja nie neguje, ale nie na dzisiejsze czasy. Więc 
to, że dzisiaj się spółka wycofuje i że my nie przekazujemy tych zadań, nie jest 
spowodowane niechęcią, albo swoimi wyimaginowanymi problemami, po prostu 
Spółka PPK nie jest dzisiaj konkurencyjna i nie jest w stanie dać takich cen za 
utrzymanie czystości, jakie na rynku możemy uzyskać. Ja wiem jaki mam budżet, 
Pan też zna ten budżet, więc w czymś nie możemy wyjść poza. Pan to wie i ja to 
wiem, więc po co opowiadanie Pana takie, że to Burmistrz ma zrobić. Co mam 
zrobić, pójść nakazać i powiedzieć „Panie Starosto proszę mi tutaj oddać” no nie ma 
takiej możliwości. Rozmowy są, trwają i jeżeli uda się przejęcie tych zadań od 
Marszałka i uda się ten podział zadań, który ja widzę i który chcę zmienić od 
nowego roku żeby to faktycznie funkcjonowało dobrze, to fajnie, będę się cieszyła 
i myślę, że Państwo również, ale to jest ryzyko ja sobie zdaję sprawę, ale ja to ryzyko 
i decyzję podejmuję. Nie może być niewiedzy i nie może ta niewiedza wynikać od 
Radnych czy od ludzi, którzy są kolejne kadencje, znają temat, wiedzą jak jest, więc 
jeżeli wiemy, a wina leży po środku, bo każdy z nas nie ma dostatecznych środków 
i każdy z nas nie wywiązuje się na te 100 czy ponad 100% to nie przerzucajmy na 
siebie tylko stańmy i powiedzmy ”tak, to jest mój problem, moja wina my się 
przyznajemy, bo są takie czy inne powody”. Nie jest tylko temu winny Burmistrz ani 
Gmina. 
 
Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz, skoro Pani mówi, że pozyska Pani pieniążki 
od Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego na sprzątanie ulic 
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wojewódzkich, skoro PPK dzisiaj likwiduje swoje zadania, to kim Pani będzie to 
robiła Pani Burmistrz? Tymi dwoma ludźmi, którzy są zatrudnieni w Gminie? Czy 
wynajmiemy prywatną firmę, bo na to wychodzi Szanowni Państwo i PPK znowu do 
tyłu. 
 
Członek Zarządu Powiatu – Miłosz Łuszczyk – Powiat Pyrzycki był wywoływany 
w tej dyskusji już wielokrotnie, cieszę się, że sprawa została przez Panią Burmistrz 
poruszona. Wyznaczenie zarządców na pewno podniesie świadomość społeczną 
i jest ważnym tematem, my jako Powiat nie unikamy odpowiedzialności, podobnie 
jak i Gmina, od tego, żeby realizować swoje zadania. Natomiast w tej całej dyskusji 
chciałbym, żeby Państwo wiedzieli o tym, jakie są fakty i okoliczności, jak obecnie 
wynika zarządzanie drogami pod kątem sprzątania. Mianowicie w 2015 r. został 
ogłoszony przetarg na sprzątanie ulic powiatowych w mieście Pyrzyce, przetarg ten 
wygrała firma Valdix, jest to firma zewnętrzna, która ma podpisaną umowę do 
końca 2017 r. W chwili obecnej firma ta zgodnie z warunkami tego przetargu sprząta 
ulice raz w miesiącu pod koniec ostatniego weekendu i tak to wygląda, taką mamy 
umowę, tak płacimy tej firmie za takie czynności. Czy można byłoby lepiej? Pewnie 
tak, gdyby były środki finansowe większe, tak jak była interwencja Pani Burmistrz 
w stosunku do nas przed świętem niepodległości, poprosiłem firmę sprzątającą o to, 
żeby zrobiła dodatkowe sprzątanie, to od razu było pytanie „a ile nam za to 
zapłacicie więcej?”, czyli fakty są takie, jest umowa, za którą płacimy. Chcę Państwu 
powiedzieć, że faktycznie, tak jak Pani Burmistrz mówiła, rozmowy były z nami 
prowadzone, Pani Burmistrz deklarowała chęć przejęcia od nas tych zadań, co 
wydaje mi się naturalną koleją rzeczy, żeby był jeden odpowiedzialny podmiot za 
wszystkie ulice w jednym mieście, niestety mamy wiążącą umowę, wykonawca 
wywiązuje się z warunków tej umowy i nie ma podstaw do tego, żeby ten przetarg 
rozwiązać przed terminem. Na pewno, kiedy będziemy się zbliżali do końca tej 
umowy, jako Powiat będziemy wracali do tego tematu, żeby zrobić to jak najlepiej 
przy współpracy z Gminą Pyrzyce, bo ta współpraca musi być i ona jest, i to jest 
najważniejsze. Natomiast jeszcze korzystając z tej okazji, kiedy Państwo już wiedzą, 
które ulice w mieście są powiatowe i jak Państwo będą chcieli zgłaszać swoje uwagi 
to bardzo proszę, nie krępować się, zgłaszać takie informacje, czy w godzinach 
urzędowania, czy nawet do mnie bezpośrednio jak ktoś ma telefon, albo zdobyć od 
znajomych, na wszelkie uwagi, sugestie jak najszybciej możemy, tak zareagujemy.  
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Zamknął dyskusję. 
 

Do punktu 5 porządku 

 Zapytania, interpelacje radnych. 
 
Radny Mariusz Majak -  Mam dwie interpelacje: 

1) Działka w fosie, którą Gmina Pyrzyce pozyskała po ogródkach działkowych. 
Pani Burmistrz, pytam po raz  kolejny, kiedy Rada, kiedy mieszkańcy poznają 
pomysł Burmistrza i pracowników Urzędu zagospodarowanie tej działki. 
Chcielibyśmy rozmawiać merytorycznie na temat tego, co tam może powstać, 
a nie możemy się (przynajmniej ja) doczekać takich rozmów. Miesiąc temu na 
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Komisji Budżetu pytałem o to, otrzymałem odpowiedź, że już niedługo, 
proszę o chwilkę cierpliwości, ale zbliżamy się już do końca roku, pewnie nie 
będzie w tym roku już czasu i przekładamy tę sprawę na następny rok, więc 
proszę o odpowiedź. 

2) Już dzisiaj padł, ale nie padła odpowiedź. Kolega Wroński przypomniał, że 
PPK gasi działalność polegającą na utrzymaniu zieleni i sprzątaniu. 
W związku z tym Pani Burmistrz pytam, w jaki sposób w 2017 r. Gmina 
Pyrzyce będzie zapewniać utrzymanie czystości i porządku na terenach 
miasta, na gminnych drogach, placach, parkingach, trawnikach, w parkach, 
czy to będzie zlecone firmom zewnętrznym? Myślę, że w drodze przetargu, 
czy to będzie na tej zasadzie, że zostaną wydzielone jakieś enklawy do tych 
przetargów, tereny do poszczególnych przetargów? Jak Pani to widzi, 
ponieważ zbliżamy się już do 2017 r. i musimy mieć jakąś koncepcję działania. 
Interpelacje na piśmie stanowią załącznik Nr 10 do protokołu. 

 
Nie zgłoszono więcej zapytań i interpelacji. 
 

Do punktu 6 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu rozwoju 
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 
Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa Komunalnego Sp. z o.o. w Pyrzycach 
(Druk Nr 287/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Plan, który został przedstawiony przez 
PPK  jest nierozerwalną częścią uchwalenia taryfy, która jest następnym tematem. 
Jest z nami obecny Pan Prezes Krzysztof Wancerz i poproszę Pana Prezesa 
o wprowadzenie radnych, a przede wszystkim mieszkańców, bo temat był bardzo 
szczegółowo omawiany na dwóch komisjach: Komisji Edukacji, jak również Komisji 
Budżetu i Rolnictwa, ale poproszę, żeby Pan Prezes przedstawił, poinformował 
mieszkańców, jak ten plan wygląda, jakie są zakładane działania, inwestycje 
w najbliższych latach, i które też pewnie będą miały wpływ na wysokość taryfy 
w latach następnych. 
 
Prezes PPK – Krzysztof Wancerz – Tak jak powiedziała Pani Burmistrz, złożyliśmy 
21 października br. projekt wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu naszej Spółki. 
Plan ten został pozytywnie zweryfikowany przez Panią Burmistrz oraz podległe jej 
służby oraz przygotowany został projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 
przez Radę. Plan ten był dość szeroko omawiany na komisjach: Komisji Edukacji, 
Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu. Spółka w przeciągu 
najbliższych pięciu lat planuje dość ambitne zadania do wykonania, mówię tutaj 
o inwestycjach w zakresie sieci wodociągowo – kanalizacyjnej posiadanej przez nas. 
W ostatnich latach wykonaliśmy modernizację oczyszczalni ścieków i budowę sieci 
kanalizacyjnej w ulicy Warszawskiej, a wcześniej wykonaliśmy budowę od podstaw 
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nowej stacji uzdatniania wody. W związku z tym mamy zabezpieczone zarówno 
produkcję wody wysokiej jakości, jak i oczyszczanie ścieków. W tej chwili przed 
nami kolejne zadanie polegające na modernizacji starej wysłużonej sieci, którą Spółka 
posiada. Jeśli chodzi o sieć wodociągową Spółka eksploatuje ok. 43 km sieci z czego 
żeliwo stanowi 53%, azbestocement 4,6%, pcw 20% i polietylen 22 %, 62% ma więcej 
niż 50 lat. 
Jeżeli chodzi o sieć kanalizacyjną eksploatujemy sieć o długości ok. 37 km,  kamionka 
stanowi 65%, pcw 31%, beton 4% i 75% sieci kanalizacyjnej ma pow. 50 lat. Z tego 
wynika niestety duża ilość awarii, z którymi mamy do czynienia w ostatnim czasie, 
sieć jest wysłużona i niestety wymaga modernizacji. Zadania, które planujemy do 
modernizacji to jest 8 zadań w mieście i jedno zadanie na terenie wiejskim, czyli 
budowa sieci kanalizacyjnej w miejscowości Brzesko. Pozwolę sobie pokrótce 
omówić te zadania, które planujemy do realizacji.  

Zadanie nr 1 to wyłączenie starej sieci wodociągowej Fi 80 żeliwnej, która 
znajduje się w ulicy Staromiejskiej i przełączenie 23 przyłączy i podłączenie 
odbiorców do sieci nowej, która tam jest zrealizowana równolegle. 

Zadanie nr 2 to budowa kanalizacji sanitarnej na końcówce ulicy Stargardzkiej 
i połączenie jej z kanalizacją, która znajduje się w ulicy Głowackiego. 

Zadanie nr 3 to budowa i modernizacja sieci kanalizacyjnej w ulicy Żwirki i 
Wigury, chcemy skanalizować całą ulicę, dlatego że ona w tej chwili jest 
skanalizowana tylko w jednej części,. Chcemy pociągnąć tą kanalizację dalej, a ze 
względu na ukształtowanie terenu wymagane jest wybudowanie fragmentu 
kanalizacji tłocznej, która nam skieruje ścieki do ulicy Szczecińskiej. 

Zadanie nr 4 to budowa kolektora kanalizacji sanitarnej w ulicy Ciepłowniczej 
i Poznańskiej, chodzi tutaj o zwiększenie średnicy kanału od Ronda Pyrzyckich 
Spotkań z Folklorem od Placu Wolności w kierunku kolektora ściekowego. 
W związku z tym, że przy tym układzie sieci, którą mamy w tej chwili tam ten 
kolektor, który odprowadza ścieki z Placu Wolności do ul. Ciepłowniczej jest 
kolektorem zbyt malej średnicy i następuje podpiętrzanie kanalizacji w Placu 
Wolności, a w związku z tym również problemy jakie mamy na ul. Bogusława, czyli 
temat przepełnionego kolektora ściekowego w ulicy Bogusława i zalewania piwnic.  
Musimy zrobić  z tym porządek, czyli zwiększyć średnice, wybudować kanał Fi800 
od ul. Poznańskiej do ul. Ciepłowniczej tak, żeby zlikwidować wąskie gardło, które 
w tej chwili mamy na Placu Wolności.  

Zadanie nr 5 Identyczna sytuacja jest na naszym drugim rondzie, czyli 
Rondzie Sybiraków, chcemy przekierować ścieki z ulicy Mickiewicza przez park 
koło starostwa i skierować je na ul. Sikorskiego i połączyć kolektor ściekowy, który 
jest na ul. Sikorskiego z ul. Mickiewicza tak, żeby zrobić obejście ronda, bo tam jest 
drugie wąskie gardło. 

Zadanie nr 6 to również przebudowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w 
ulicy Bogusława i Szczecińskiej to wykonamy po udrożnieniu ronda, czyli po 
realizacji zadania na ul. Poznańskiej 

Zadanie nr 7 to przebudowa sieci wodociągowo - kanalizacyjnej w ulicy 1-go 
Maja. 

Zadanie nr 8, duże zadnie, czyli budowa całej magistrali wodociągowej po 
wykonaniu przez Gminę zadania, które Gmina ma zaplanowane,  czyli budowę 
nowej sieci wodociągowej w ulicy Lipiańskiej chcemy na końcówce tej sieci wykonać 
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magistrale biegnąca przez ulicę Młodych Techników, Mickiewicza, Cmentarną, 
Kościuszko do ul. Dworcowej i spiąć to w system, który jest w tej chwili w ul. 
Szczecińskiej  tak, żeby zabezpieczyć dostawę wody o odpowiednich parametrach i 
odpowiednim ciśnieniu w południowej i zachodniej części miasta, bo mamy w tej 
chwili z tym problem. To widać przy okazji wysokich temperatur i niskich opadów 
latem, gdzie na ul. Mickiewicza mieszkańcy skarżą się na niedostateczne ciśnienie. 
Zrobiliśmy przy okazji realizacji nawierzchni na rondzie, przełączyliśmy zasilenie 
(korzystając  okazji, że Zarząd Dróg Wojewódzkich wykonywał prace na rondzie)  
ulicy Mickiewicza, to odrobinę pomogło, natomiast jest jeszcze dalekie od stanu, 
który by nas i mieszkańców zadowalał.  

Zadanie nr 9 to zadanie polegające na budowie sieci kanalizacji sanitarnej 
w miejscowości Brzesko oraz spięcie tejże kanalizacji rurociągiem tłocznym 
z rurociągiem Mechowo – Letnin, który w tej chwili eksploatujemy. Brzesko było 
jednym z elementów tej większej inwestycji, która została zrealizowana tylko 
w części w przeszłości, teraz przychodzi czas na to, żeby to dokończyć.  

Jeśli chodzi o koszty z tym związane to planujemy, że wartość tych wszystkich 
inwestycji wyniesie ok. 25.000.000 zł, więc nie są to małe kwoty. Oczywiście mamy 
duże doświadczenie w pozyskiwaniu środków unijnych (jak Państwo pewnie 
pamiętają) przy okazji realizacji zadania „modernizacja oczyszczalni ścieków” 
korzystaliśmy  finansowania z Programu Infrastruktura i Środowisko, chcemy dalej 
z tego programu korzystać w nowej perspektywie, co prawda zmienia się jednostka 
finansująca, czyli nie jest to już tak jak były Wojewódzki Fundusz Środowiska, 
a Narodowy Fundusz Środowiska. Natomiast, jeśli chodzi o procedurę one są 
podobne w związku z tym  nie przewiduję problemów w pozyskiwaniu środków w 
tym zakresie. Natomiast, dlaczego Brzesko, bo też padały takie pytania na komisjach, 
przede wszystkim dlatego, że Brzesko jako jedyna miejscowość w Gminie Pyrzyce ta, 
która jeszcze nie jest skanalizowana, zapewnia nam możliwość: po pierwsze 
spełnienia warunków koncentracji, czyli tak jak to przewidują wytyczne, co najmniej 
125 osób na 1 km sieci, a z drugiej strony też pozwala nam na to w związku  tym, że 
uzyskamy możliwość podłączenia nowych odbiorców, dostaniemy dodatkowe 
punkty, które pozwolą nam otrzymać dotacje na zrealizowanie tego całego zadania. 
Jeśli chodzi o kwestie dotacji i wkładu własnego to oceniamy, że wkład własny 
wyniesie ok. 9.000.000 zł, natomiast 16.000.000 zł powinniśmy otrzymać dotacji na 
ten cel. Działania w postaci tych zadań, które dotyczą samego miasta Pyrzyce zostały 
już zlecone, one wynikały w realizacjach tych zadań z wieloletniego planu, który 
obowiązuje w tej chwili. W związku z tym zleciliśmy wykonanie projektów na te 
wszystkie inwestycje, natomiast jeśli chodzi o Brzesko to zostanie przez nas to 
zaprojektowane w momencie, kiedy Wysoka Rada uchwali ten wieloletni plan. 
Oczywiście są to inwestycje bardzo kapitałochłonne, wymagające nakładów zarówno 
przez nas poczynionych na wkład własny, czyli mówimy tutaj o kosztach 
związanych z kredytem itd., więc oczywiście nie zostanie to bez wpływu na cenę 
wody i cenę ścieków w przyszłości, która będzie się kształtowała, bo wiadomo, jeżeli  
ponosi się nakłady to ponosi się również koszty z tym związane. W związku z tym 
trzeba to w perspektywie również przerzucić na cenę, dlatego też z obecnego 
poziomu 12 zł liczymy na to, że w roku 2028 cena wody i ścieków łącznie dojdzie do 
20 zł. Jeśli mają Państwo jeszcze dodatkowe pytania to proszę je zadawać. 
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Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 12 do 

protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 
 
Radny Mariusz Majak – Może dwa słowa, żeby nie przejść bez dyskusji nad bardzo 
ważnym projektem uchwały i nad bardzo ważnym przedsięwzięciem dla Pyrzyc. Jak 
Pan Prezes powiedział, plan rozłożony jest na kilka lat od 2017 r. do 2021 r. opiewa 
na kwotę ponad 25.000.000 zł i nie jest to wszystko, jest tylko część zadań, które 
należy zrealizować. Jest jeszcze znaczna część miasta, która potrzebuje również 
modernizacji sieci wodociągowej, jak i kanalizacyjnej, więc skala potrzeb jest bardzo 
duża. 
Szczególnie zadowolony jestem z tych przedsięwzięć, które PPK zamierza podjąć 
w zakresie modernizacji sieci kanalizacyjnej, które w pewnym stopniu, a może 
w znacznym stopniu jak Pan Prezes i Pan Kierownik Zakładu Wodociągów 
zapewniali,  ograniczą przedostawanie się ścieków do rzeki Siciny przed 
oczyszczalnią ścieków, bo to się dzieje. Rozmawialiśmy na komisji na ten temat i tu 
padły zapewnienia, że modernizacja sieci kanalizacyjnej ograniczy te niepożądane 
zjawisko. Również ze swojej strony chciałbym wyrazić zadowolenie z faktu, że 
będzie w pierwszej kolejności remontowana, czy modernizowana sieć kanalizacyjna 
w ulicy Staromiejskiej. Mamy wszyscy nadzieję, że w przyszłym roku, a być może za 
2 lata nastąpi remont tej ulicy i w związku z tym konieczne jest wykonanie 
wszystkiego, co jest możliwe, mówiąc wprost, tego co znajduje się pod ulicą, żeby 
później do tego nie wracać. Podkreślam jeszcze raz, że plan przewidziany na 5 lat 
opiewa na kwotę 25.000.000 zł i nie zapewnia wszystkiego, więc w następnych latach 
należało będzie wykonywać kolejną modernizacje. Na pewno cieszy fakt, że dużo 
środków finansowych ma być pozyskane z zewnątrz, strach pomyśleć, co by było, 
gdybyśmy mieli 25.000.000 zł zapewnić sami, z budżetu to jest niemożliwe, 
z kredytów, jak wtedy wyglądałaby taryfa trudno sobie nawet to wyobrazić, więc 
liczymy na to, że w jak największym stopniu Pyrzyckie Przedsiębiorstwo 
Komunalne Spółka z o.o. i Burmistrz Pyrzyc w jak najmniejszym stopniu zapewnią 
finansowanie z zewnątrz, co spowoduje, ze taryfa zmieni się jak najmniej na 
niekorzyść mieszkańców. 
 
Radny Edward Gola – Mamy tu projekt uchwały i tak widzę, że można się cieszyć 
z różnych rzeczy. Pan Radny, mój przedmówca cieszy się z tego, że nie będą ścieki 
w części przedostawały się do naszej rzeczki, a ja bardziej cieszę się z tego, że dzięki 
temu, że kolektory odprowadzające ścieki ulica Sikorskiego (jak tu Pan Prezes 
wspomniał) i z obydwu rond w pierwszej kolejności będą zrobione i spowodują 
odciążenie dotychczas funkcjonującej sieci i jakby udrożnienie, co spowoduje, że nie 
będzie uszkadzania, jak to się w tej chwili dzieje i dzięki temu wielokrotnie w czasie 
roku są zalewane mieszkania i z tego się cieszę, że te piwnice nie będą zalewane ul. 
Lipiańska, Sportowa, Bogusława, Narutowicza, to jest jakby Głowna rzecz, która 
mnie ucieszy. Cieszę się także z tego, że w końcu po tylu latach przystępujemy do tej 
poważnej modernizacji, która powinna być już etapami prowadzona wcześniej, ale 
trudno. W tym czasie mieszkańcy sami musieli się ratować, budować tamy, pompy 
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montować, klapy, także wielu mieszkańców Pyrzyc ul. Narutowicza, z tego co wiem 
Lipiańskiej, stali się specjalistami wodno – kanalizacyjnymi przez to. Muszę jeszcze 
wspomnieć jedną rzecz, w tej chwili chwali się PPK i Pana Prezesa za to, że 
podejmuje te działania, ale w poprzednich latach i obecnie słyszę, dzisiaj nawet, że 
próbuje się wymuszać i sugerować, że PPK i Burmistrz mają doprowadzić do 
sytuacji, że firma ma wykonywać to, co sobie ktoś zażyczy, m.in. sprzątanie, 
a w przeszłości było tak z produkcją polbruku. Pamiętam, sesje i Radnych, którzy 
dzisiaj ubolewają nad sprzątaniem, a wówczas żądali od Prezesa PPK produkcji 
polbruku, którego nikt nie chciał kupować. Zresztą dlaczego Waldix sprząta na 
zlecenie Starostwa, bo chyba jest najtańszy, przecież Starostwo mogło spokojnie 
wynająć PPK. Lepiej skupmy się na tym niech PPK wykonuje zadania, do których 
jest powołane i ma umiejętności, czyli sprzątanie, wywożenie nieczystości 
i dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków, i ewentualnie zarządzanie 
cmentarzem, a nie wciskajmy na siłę usług, z którymi oni nie są w stanie 
konkurować. Taki jest porządek rzeczy obecnie i jeżeli my będziemy dbali o to, że 
przedsiębiorstwo ma zatrudniać to daleko nie zajedziemy przy budżecie jaki ma 
Gmina Pyrzyce. Firma jest po to, żeby wykonywać zadania, a funkcją podrzędną jest 
to, że robią to ewentualnie taka załoga, czy inna. Także proszę Państwa jak chcemy 
jednego to jednocześnie nie możemy żądać pełnego zatrudnienia przez firmę ludzi, 
którzy nie mogą znaleźć na rynku pracy w innej dziedzinie. Także bardzo się cieszę 
Pani Prezesie, że zaczniemy to lada dzień i, że w końcu te ulice, o których mówiłem 
przestaną być zalewane przez ścieki. 
 
Radny Waldemar Lemiesz – Mam pytanie – stwierdzenie do Pana Prezesa odnośnie 
sieci kanalizacyjnej między Lipiańską a Mickiewicza, czy ona ma iść przez ul. 
Młodych Techników? 
 
Kiwanie głową, że nie. 
 
Radny Mariusz Majak -  W nawiązaniu do swojej wcześniejszej wypowiedzi, 
chciałbym zapytać tak generalnie ten plan, w jakiej części procentowo zapewnia już 
wykonywanie zadań w stopniu należytym? Jak Pan to ocenia Panie Prezesie? 
 
Prezes PPK – Krzysztof Wancerz – Nie bardzo rozumiem pytanie, co to znaczy 
w stopniu należytym, bo my w tej chwili z problemami większymi lub mniejszymi, 
ale wykonujemy zadania własne Gminy w zakresie dostawy wody i odprowadzania 
ścieków. Celowo mówię z większymi lub mniejszymi, bo są takie kwartały miasta, 
w których problemów nie ma żadnych, natomiast są takie kwartały miasta, 
w których problemy mamy permanentnie. To wynika też ze struktury sieci tam, 
gdzie sieć jest w miarę nowa, niedawno zrealizowana tam problemów zarówno 
w zakresie dostawy wody jak i odbioru i oczyszczania ścieków nie ma. Natomiast 
w tych częściach miasta, o których mówiłem, i których dotyczy ten wieloletni plan, 
tam mamy problemy stale. W związku z tym zmodernizowanie tej sieci spowoduje 
obniżenie docelowe kosztów (po stronie Spółki) związanych z usuwaniem awarii 
i zapewnienia bieżącego funkcjonowania tego systemu, który w tej chwili jest 
niewydolny. Natomiast jeśli chodzi o populację miasta Pyrzyce, czyli tego rynku, na 
którym my funkcjonujemy jako wodociąg i kanalizacja to ponad 95% mieszkańców 
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korzysta z systemu wodociągowego i kanalizacyjnego w mieście i pod tym 
względem pokrycie mamy większe niż średnia krajowa. Nie wiem, czy panu 
Radnemu o to chodziło, czy są jeszcze jakieś inne pytania. 
Oczywiście w dalszej części pozostają te kwartały, w których istnieje zabudowa 
przedwojenna (mówię tutaj o całej części miasta od ulic Jana Pawła II, Ogrodowa itd. 
cały ten kwartał gdzie budynki są poniemieckie, infrastruktura też jest poniemiecka) 
tam mamy określone problemy, ale taka jest gradacja tych zadań, bo bez wykonania 
tego, co planujemy w tej najbliższej pięciolatce w ogóle nie ma sensu ruszać 
pozostałe. Jeżeli uporamy się z tym to w dalszej części będziemy zajmowali się tą 
częścią miasta, zabudową jednorodzinną w tych kwartałach poniemieckich. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 
i urządzeń kanalizacyjnych Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa Komunalnego Sp. z o.o. 
w Pyrzycach (Druk Nr 287/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 15, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIX/253/16 stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 
 

Do punktu 7 porządku 
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  (PPK 
Pyrzyce) (Druk Nr 286/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – 21 października 2016 r. Zarząd 
Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Pyrzycach złożył propozycję taryfy 
na rok 2017, została ona sprawdzona i pozytywnie zaopiniowany przeze mnie, przez 
moje służby. Zgodnie ze złożoną taryfą, ceny taryf dla grupy I i II odbiorców są 
utrzymane na poziomie roku 2016, czyli nie mamy wzrostu ceny i nie mamy 
podwyżki. Jeżeli chodzi o grupę III i chodzi tutaj o dostawców ścieków z wód 
opadowych i roztopowych wprowadzonych do kanalizacji deszczowej, nastąpił tutaj 
zdecydowany spadek ceny o 23,16 zł, czyli w 2016 r. kwota brutto była 45,36 zł, 
natomiast na rok 2017 20,35 zł. Jest również Pan Prezes, także jeżeli są jakieś 
szczegółowe pytania to bardzo proszę. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 16 do 
protokołu; 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna stanowi 
załącznik Nr 17 do protokołu. 
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Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków  (PPK Pyrzyce) (Druk Nr 286/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 15, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIX/254/16 stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 

Do punktu 8 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  (SM „Świt” 
Żabów) (Druk Nr 288/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.  
 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – 17 października 2016 r. Spółdzielnia 
Mieszkaniowa „Świt” po raz pierwszy złożyła wniosek o zatwierdzenie taryfy. Może 
trochę wyjaśnię, jest obecny z nami Pan Prezes Spółdzielni Krzysztof Korgól i na 
pewno też będzie chciał trochę wprowadzić, jeżeli Państwo będziecie mieli pytania 
to powie, ale ja tylko na wstępie powiem, że po raz pierwszy, ponieważ Spółdzielnia 
Mieszkaniowa „Świt” jest przedsiębiorstwem w rozumieniu ustawy o zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę i taka taryfa powinna być zatwierdzana. Z takiego obowiązku 
w tym roku Spółdzielnia się wywiązała, złożyła taryfę i ta taryfa została również 
pozytywnie zatwierdzona przeze mnie i przez moje służby. W związku z tym 
wnoszę do Państwa o zatwierdzenie tej taryfy. Tak jak powiedziałam jest Pan Prezes, 
może będzie chciał powiedzieć trochę o historii, czy jeżeli Państwo macie do Pana 
Prezesa pytania, bo również temat był bardzo szczegółowo omawiany na Komisji 
Budżetu również omawialiśmy na Komisji Edukacji, także jeżeli są pytania to 
poprosimy.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 20 do 
protokołu; 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 21 do protokołu, 

 

Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej „ŚWIT” – Krzysztof Korgól - Spółdzielnia 
Mieszkaniowa „Świt” w Żabowie od 22 lat prowadzi gospodarkę wodno – ściekową 
na terenie miejscowości Żabów. Przez te 22 lata bez większych problemów udawało 
nam się zapewnić mieszkańcom i firmom działającym na terenie miejscowości 
Żabów dostawę wody i odprowadzenie ścieków na odpowiednio dobrym poziomie. 
Nie będę mówił, że rewelacyjnym, nie będę się tutaj chwalił, bo wiele brakuje jak 
w firmie PPK, jak i u każdego, który zajmuje się gospodarką wod-kan. Jest wiele 
problemów i staraliśmy się mimo braku dotacji, jakichkolwiek dofinansowań, 
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w ramach posiadanych środków i ustalonych stawek, które były do tej pory 
zatwierdzane prze Radę Nadzorczą Spółdzielni, na poziomie, które zapewniały nam 
ciągłość dostaw wody i odprowadzania ścieków. Natomiast staraliśmy się tak 
prowadzić gospodarkę, że z własnych środków wykonywaliśmy wszystkie remonty 
własnymi siłami. Jak ktoś wnikał, że nasze stawki są  znacznie niższe od 
Wodociągów Zachodniopomorskich (odnośnie wody), czy od PPK. Oczywiście  nie 
ma to żadnego przełożenia, bo każda firma ma swoją specyfikę działania 
i funkcjonowania. Dla mnie o tyle jest łatwiej, ponieważ mieszkam na miejscu 
i każda awaria, jak pogotowie, jest natychmiastowo w trybie awaryjnym usuwana. 
Z tego tytułu są mniejsze straty wody na sieci, bo łatwiej mi jest natychmiast 
zareagować . Ponieważ była to stara sieć popegeerowska, gdzie nie zadbano, jak była 
awaria wody to wyłączano całą  miejscowość, żeby usunąć awarię. Udało nam się 
zamontować 14 zasów wodnych dzięki czemu, jeżeli jest awaria to wyłączany jest 
mały odcinek, a nie cała sieć wodociągowa. Są to udogodnienia dla wszystkich 
pozostałych mieszkańców, czyli nie cierpi cała miejscowość, a tym samym jest 
mniejsza strata wody. Mao tego, ponieważ jak był KPGR Żabów to była potężna 
ferma trzody chlewnej, wiele warsztatów i zużycie wody było potężne, ponieważ 
drastycznie spadało zużycie wody to bezsensowne było, żeby w studniach 
głębinowych były pompy dwukrotnie przewyższające aktualne potrzeby wydobycia. 
Dzięki temu zamontowaliśmy z własnych środków 2 nowe agregaty pompowe 
o połowę mniejszej mocy, które starczają na obecne zapotrzebowanie w wodę 
i dzięki temu o 50% zmniejszyliśmy zużycie energii elektrycznej. Ceny, które 
zaproponowaliśmy do taryfy pozwolą nam zapewnić zachowanie ciągłości dostaw 
wody i odprowadzanie ścieków bynajmniej na 2017 r., chociaż trudno powiedzieć, są 
pewne zdarzenia losowe, które trudno przewidzieć i na to nie mamy wpływu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków  (SM „Świt” Żabów) (Druk Nr 288/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 15; za - 15, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIX/255/16 stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Ogłosił przerwę. 
 

Przerwa od godz. 14:15 do godz. 14:32; 
Po przerwie: 

Stan Radnych na sali – 15; 
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Do punktu 9 porządku 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad 

przyznawania sołtysom diet i zwrotu kosztów podróży służbowej 
(Druk Nr 293/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.  
 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Proszę o przyjęcie nowego projektu 
uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania sołtysom diet 
i zwrotu kosztów podróży służbowej. W nowej uchwale wprowadzamy dietę 
zryczałtowaną dla sołtysów w kwocie 150 zł i ona oczywiście stanowi rekompensatę 
poniesionych wydatków związanych z pełnieniem funkcji Sołtysa. Poprzednia 
uchwała obejmowała potrącenia dla Sołtysów z uwagi na nieobecność na sesji. 
W związku z tym, że jest to niesprawiedliwe, że od tej nieobecność na sesji 
uzależniona jest dieta, nie są to radni, są to sołtysi, którzy wykonują swoją funkcje 
społecznie, ale pracują inaczej niż radni, więc taki zapis, żeby potrącać był 
niezasadny w związku z tym ta propozycja, żeby dieta była w jednej wysokości 
i żeby nie było potrąceń. Potrącenie jest tylko w przypadku, kiedy Sołtys nie pełni 
swojej funkcji przez okres 30 dni, ale dodam też, że w statutach jest ujęte, że Sołtysa 
może zastąpić zastępca i zastępca w przypadku obecności za Sołtysa również ma 
prawo do takiej diety. Nie ma tego w uchwale, ponieważ jest to w statucie i nie 
musimy przepisywać już do tej uchwały, ale tak dalej pozostaje. W nowej uchwale 
również jest zwrot kosztów podróży służbowej, których do tej pory nie było 
i w przypadku, kiedy Sołtysi są delegowani poza teren Gminy Pyrzyce na 
wszelkiego rodzaju szkolenia lub takie przedsięwzięcia, w których powinni 
uczestniczyć zgodnie z tą uchwałą będą mieli możliwość zwrotu wydatków 
poniesionych z tą podróżą służbową. To są zmiany, które są w stosunku do 
poprzedniej uchwały i kwota jest kwotą 150 zł. Projekt uchwały był omawiany na 
obydwu komisjach, bardzo wiele na ten temat rozmawialiśmy i jeżeli są pytania to 
też  chętnie odpowiem. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 24 do 
protokołu; 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 25 do protokołu, 

 
Radny Mirosław Wyrodek – Bardzo nas to cieszy, że mamy tę uchwałę dzisiaj. 
Możemy podziękować Pani Burmistrza za to dzisiaj, ale mam też propozycję, bo 
rozmawialiśmy również na komisjach na ten temat (przynajmniej na naszej Komisji 
Edukacji), jak wiemy nasi Sołtysi przez lata nie byli chyba docenianą grupą ludzi, 
a niestety wykonują mnóstwo ciężkiej pracy. Mam propozycje i prośbę do Radnych, 
żeby tą wysokość diety podnieśli do kwoty 200 zł. Nasi Sołtysi zrezygnowali 
z telefonów służbowych, to jest kwota ok. 30 zł, wiem, że nie wszyscy (chyba 3-ch 
Sołtysów nie zrezygnowało), ale to już jest w pewnym sensie jakaś oszczędność i ja 
myślę, że Pani Burmistrz te 20 zł jeszcze do tego moglibyśmy znaleźć, żeby 
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wyrównać do kwoty 200 zł. Mam prośbę do Rady, aby ustosunkowała się 
pozytywnie do mojego wniosku, żebyśmy tą kwotę zwiększyli do 200 zł. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Tak, faktycznie rozmawialiśmy na Komisji 
Edukacji i Pan Radny mówił o tym, analizowaliśmy to, ja dzisiaj rozmawiałam 
z Sołtysami i tak jak Pan mówi 20 zł to nie jest ta propozycja, bo jest 50 zł więcej, więc 
trzeba byłoby wskazać skąd te środki mają być. To, że faktycznie padła na jednym 
z naszych spotkań propozycja Sołtysów odnośnie rezygnacji z telefonów 
służbowych, część Sołtysów złożyła, a część Sołtysów nie złożyła, czyli na ten 
moment (z tego co wiem) 3-ch Sołtysów nie złożyło takiej rezygnacji, oczywiście jest 
to decyzja Sołtysów, bo ani ja, ani nikt tutaj nie ma zamiaru namawiać, ani nawet 
prosić o to, żeby Sołtysi rezygnowali. To, że ta część Sołtysów też nie zrezygnowała 
to nam pozostają jeszcze abonamenty do płacenia, to nie jest tak, że jeżeli Sołtysi 
zrezygnowali to my już w ogóle mamy taką oszczędność i nie płacimy nic. 
Analizowaliśmy to, a jeszcze musimy wziąć pod uwagę to, co mówiłam, że dochodzą 
podróże służbowe, czyli to też są wydatki, więc na ten moment myślę, że jest to 
zasadne i ja też jak najbardziej chciałabym i bardzo bym się cieszyła, gdybyśmy 
mogli podnieść na 200, 250 a może i więcej, ale na ten moment nie mamy takich 
możliwości. Myślę, że do tematu możemy wrócić patrząc na budżet 2017 r., o którym 
będziemy mówić, który też jest trudny, a to są też wydatki bieżące, które bardzo 
determinują nasz budżet, więc uważam, że jest propozycja jak najbardziej zasadna, 
ale wróciłabym do niej w roku 2017, kiedy będziemy widzieli jak to faktycznie jest 
wykonywane. Jeżeli faktycznie te oszczędności zostaną to możemy wrócić, ale na ten 
moment takiej możliwości nie widzimy, więc te 11 zł jest więcej, bo to już wzrasta. 
Zdaje sobie sprawę z tego, że to pewnie nie jest tyle, ile byśmy oczekiwali, ale zawsze  
jest więcej i proponuję, żebyśmy wrócili do tematu przynajmniej po półroczu 
wykonania budżetu i faktycznie tych oszczędnościach, bo to też, co ja mówiłam 
dzisiaj na spotkaniu z Sołtysami. Dzisiaj jest taka decyzja Sołtysów, każdy ma prawo 
wrócić do tej swojej podjętej decyzji, bo nie wiemy jak to będzie dalej funkcjonowało, 
może się zdarzyć sytuacja, że jednak Sołtys powie, że chce wrócić do telefonu i na to 
trzeba być przygotowanym i też te decyzje uważam, że nie mogą być pochopne 
i trzeba naprawdę poważnie się nad tym zastanowić, też dzisiaj o tym mówiłam, 
żeby jeszcze Sołtysi to przemyśleli. Wprowadzenie tej uchwały nie było uzależnione 
od tego, żebyśmy mieli tutaj jasność, że nie uzależnialiśmy jednego od drugiego 
i stąd było takie zaokrąglenie do tych 150 zł, uznaliśmy, że nie będzie to stanowiło 
uszczerbku. Taka jest moja propozycja, żeby do tematu, jeżeli będziemy widzieli 
oszczędności, wrócić w 2017 r. 
 
Radny Mariusz Majak – Uważam Pani Burmistrz, że w 2016 r. skutek finansowy nie 
będzie zbyt wielki, jeżeli pomnożymy 50 zł przez liczbę sołectw to myślę, że budżet 
może to udźwignąć. Możemy znaleźć jakieś oszczędności gdzie indziej, możemy 
znaleźć źródła tej skromnej podwyżki, tak jak kolega powiedział, w stosunku do 
nakładu pracy jaki ponoszą sołtysi, a już niedługo siadamy do budżetu na przyszły 
rok i to też jest skutek nie tak duży, jeśli chodzi o skale budżetu więc warto ten 
wniosek dzisiaj przegłosować, ja osobiście uważam, że jest on zasadny, będę 
głosował za. Myślę, że nie ma co wracać w przyszłości tylko raz podjąć decyzję 
i znaleźć środki na to, żeby troszkę bardziej docenić pracę Sołtysów.  
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Moja propozycja to nie jest niedocenienie 
pracy Sołtysów i nie chciałabym, żebyśmy tutaj rzucali takie hasła, bo tak jak 
powiedziałam to wszystko, nie będę tego powtarzać. Pan mówi „musimy znaleźć”, 
więc proszę mi wskazać, bo to ja zazwyczaj muszę znaleźć i to ja muszę być tą złą, 
gdzie komuś muszę zabrać, więc dzisiaj proszę mi powiedzieć, skąd to ja to zrobię. 
Proszę się znaleźć w mojej sytuacji, gdzie budżet, z którym za chwilę się spotkamy, 
Państwo  już go otrzymaliście, widzicie jakie są niedoszacowania, więc dzisiaj 
uchwała wchodzi w życie od 1 grudnia, czyli obejmuje również ten rok, to proszę mi 
wskazać, skąd. 
 
Radny Mariusz Majak – Nie mam przed sobą budżetu i nie jestem w stanie wskazać 
skąd, musielibyśmy zrobić przerwę, pójść na Komisję Budżetu i zastanawiać się. 
W związku z powyższym proponuje prostą zmianę, aby §7 uchwały zmienić w ten 
sposób, że uchwała wchodzi w życie od 1 stycznia 2017 r. W grudniu zastanowimy 
się nad budżetem, myślę że miesiąc czasu nic się nie stanie jak Państwo nie 
otrzymacie tej podwyżki, a w przyszłym roku znajdziemy środki na zwiększenie diet 
Sołtysom. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Chciałabym swoją wypowiedź jakby podeprzeć 
tym, że Sołtysem również byłam i myślę, że to co najważniejsze jest w tej uchwale to, 
to o czym rozmawialiśmy wielokrotnie przez wiele lat, żeby nie uzależniać wypłaty 
diety Sołtysa od sesji. To była nasza bolączka od lat, bo jeszcze myśląc o tym, co Pan 
Radny mówi, zostawić grudzień, grudzień też jest trudnym miesiące, moje koleżanki 
Sołtyski są też bardzo pracowite, jeśli chodzi o okres świąteczny i czasami jest tak, że 
na tej sesji fizycznie być nie można i to jest największy problem, że cały miesiąc pracy 
społecznej Sołtysa jest uzależniony od tego, czy on tą listę podpisze na sesji. Byliśmy 
nazywani łowcami diet, że Sołtysi przychodzili tylko na początek sesji i wychodzili 
przy pierwszej okazji, zresztą robi tak wielu gości i jakoś, co do pozostałych gości nie 
było takich sugestii, a Sołtys to usłyszał.  
Jako członek Komisji Budżetu (dziwię się akurat Panu Przewodniczącemu, że akurat 
tym razem z takim entuzjazmem podchodzi do tego, żeby ten budżet kroić), ja bym 
przyjęła propozycje Pani Burmistrz na tą małą łyżeczkę na dzień dobry, na 
zaokrągloną kwotę i nie dlatego, że nie uważam, że się Sołtysom należy, bo tą pracę 
trudno wymierzyć, ale mamy 21 sołectw i jakbyśmy usiedli z Sołtysami to bywały 
takie sołectwa, w których tej działalności w ogóle nie było widać i wtedy trzeba było 
tą pracę dzielić na tych, którym się należy, a którym się nie należy. Absolutnie 
niewspółmierna jest to praca Sołtysów, bo jest to praca na co dzień, sama wiem, że 
drzwi są otwarte 24 godziny na dobę, prośba o pismo, prośba o podanie i inne 
rzeczy, nie tylko przychodzenie na sesję. Jest to praca właściwie całą dobę z różnymi 
problemami, bo najpierw idzie się do Sołtysa z różnymi problemami, jeśli jest jeszcze 
Ksiądz, to jest Sołtys i Ksiądz to są osoby, do których się zwraca i nie dlatego mój 
głos jest jakby przeciwny (tak to trzeba nazwać), że nie należy się, bo to takie jest 
dość populistyczne stwierdzenie teraz, że dajmy Sołtysom, bo to jest taka praca, 
doceńmy ich. Przecież nie ma takiej opcji, żeby ktoś tych Sołtysów nie doceniał, oni 
są najważniejsi uważam, bo to jest praca u podstaw i oni są przekaźnikiem informacji 
ze wsi do Gminy, do urzędników, ale jeśli jest taka propozycja na ten moment, nawet 
w zeszłym roku były prośby o wsparcie jednostek naszej Gminy i też po rozliczeniu 
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roku zostawały środki można było się zastanowić nad tym, chociaż później ktoś 
powie, że to co już jest dane to już będzie spokój i będziemy mieli pewne, że te 
pieniądze są. Skłaniałabym się do tej propozycji, która jest, a rzeczywiście rozpatrzyć 
ją na spokojnie tak, żeby nie mieć wątpliwości, że te pieniądze nie będą stanowić 
uszczerbku, wyliczyłyśmy, że to będzie ok. 12.000 zł. Wiemy, że ten budżet będzie 
trochę mniejszy ze względu na niższy podatek, więc ze spokojem strategicznie 
podejdźmy do budżetu i mówię to jako członek Komisji Budżetu i były sołtys. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Trochę mnie to dziwi, żebyśmy przyjmowali 
najpierw wysokość diety, a później w grudniu szukali tych pieniędzy. Też bym się 
składał, żeby jednak poczekać i na spokojnie tak jak Radna Pani Piotrowska sugeruje  
podejść do tematu po raz kolejny.  
 
Radny Mariusz Majak – Na prawdę nie widzę przeszkód. W momencie, gdy Pani 
Burmistrz złożyła projekt budżetu Wysokiej Radzie, Wysoka Rada może dokonywać 
zmian. Zapraszam wszystkich na posiedzenie Komisji Budżetu i możemy wspólnie 
znaleźć środki w wysokości, tak jak tutaj koleżanki policzyły, lekko ponad 12.000 zł 
na to, żeby tą skromną podwyżkę jednak zrobić. Proponuje Panie Przewodniczący 
przegłosować wniosek kolegi Wyrodka w pierwszej kolejności, jeżeli wniosek uzyska 
akceptację to proszę o przegłosowanie mojego wniosku, a żeby uchwała weszła 
w życie od dnia 1 stycznia.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie wniosek Mirosława 
Wyrodka w sprawie wysokości diety zryczałtowanej w kwocie 200 zł. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 15; za - 8, przeciw - 4, wstrzymało się - 3; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie wniosek Mariusza 
Majaka §7 Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2017 r. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 15; za - 8, przeciw - 1, wstrzymało się - 6; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania sołtysom diet i zwrotu 
kosztów podróży służbowej (Druk Nr 293/16). 
§ 1.1. Ustala się wysokość diety zryczałtowanej dla sołtysów Gminy Pyrzyce  
w wysokości 200 zł  miesięcznie. 
§ 7.Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2017r. 
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Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 15; za - 7, przeciw - 1, wstrzymało się - 7; 
Uchwała Nr XXIX/256/16 stanowi załącznik Nr 26  do protokołu. 

 
Do punktu 10 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy 
Pyrzyce na 2016r. (Druk Nr 296/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 28 do 
protokołu. 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 29 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Pyrzyce na 2016r. (Druk Nr 
296/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 15; za -15, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  
Uchwała Nr XXIX/257/16 stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.  

 
Wyszła radna Krystyna Wilman godz. 14:53; 

Stan Radnych na sali – 14; 

 
Do punktu 11 porządku 

Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XXVII/281/12  Rady 
Miejskiej w Pyrzycach z dnia 27 września 2012r. w sprawie określenia 
zasad i trybu oraz regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich 
Gminy Pyrzyce (Druk Nr 294A/16). 
 
Autopoprawka do projektu uchwały (Druk Nr 294A/16) stanowi załącznik Nr 31 do 
protokołu. 
Projekt uchwały (Druk Nr 294/16) stanowi załącznik Nr 32 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Projekt uchwały w punkcie 11 i 12 są takie 
same tylko punkt 12 dotyczy świetlicy Giżyn, którą musimy rozpatrywać odrębnie w 
związku ze środkami pozyskanymi na budowę świetlicy. Obydwie uchwały dotyczą 
możliwości wsparcia przez Gminę osób uczestniczących w programie „Aktywny 
senior 65 +” i ta propozycja polega na tym, że dla osób korzystających z tego 
programu świetlice na terenach wiejskich (tutaj mamy taki krąg zamknięty i stąd też 



 23 

jest autopoprawka, powiem zaraz na czym ona polega, ale dotyczy to tych osób) 
i wynajmowania przez nich świetlic na konkretne imprezy, są to przyjęcia 
urodzinowe, jubileuszowe, stypy, imieniny oraz śluby i dotyczy to wszystkich 
mieszkańców Gminy Pyrzyce, którzy są uczestnikami programu „Aktywny senior”. 
Autopoprawka (otrzymaliście Państwo wcześniej druk, w którym zmieniliśmy 
zapisy)  w §1 pkt 1, który mówi o §3 pkt 2 i w podpunkcie, gdzie mamy organizację 
uroczystości oraz imprez ogólnodostępnych o charakterze niekomercyjnym na rzecz 
mieszkańców danego sołectwa, zmieniamy na mieszkańców Gminy Pyrzyce 
i podpunkt 3 organizację uroczystości takich, jak przyjęcia urodzinowe, 
jubileuszowe, stypy oraz inne o charakterze niekomercyjnym przez mieszkańców 
danego sołectwa, zmieniamy na organizację uroczystości takich jak: przyjęcia 
urodzinowe, jubileuszowe, stypy, imieniny oraz śluby przez mieszkańców Gminy 
Pyrzyce będących uczestnikami programu „Aktywny senior 65+”. Chodzi tu o to, 
żeby to dotyczyło wszystkich mieszkańców, również miasta, nie tylko mieszkańców 
danego sołectwa. Poprzednie zapisy były nieprecyzyjne w związku z tym 
doprecyzowaliśmy to i stąd jest autopoprawka. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 33 do 
protokołu; 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 34 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały zmieniający uchwałę Nr XXVII/281/12  Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 
27 września 2012r. w sprawie określenia zasad i trybu oraz regulaminu korzystania 
ze świetlic wiejskich Gminy Pyrzyce (Druk Nr 294A/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIX/258/16 stanowi załącznik Nr 35 do protokołu.  
 

Wyszła radna Małgorzata Piotrowska godz. 14:55; 
Weszła radna Krystyna Wilman godz. 14:55; 

Stan Radnych na sali – 14; 
 

Do punktu 12 porządku 
 Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr VI/41/15 Rady 
Miejskiej w Pyrzycach z dnia 26 marca 2015r. w sprawie określenia 
zasad i trybu oraz regulaminu korzystania ze świetlicy wiejskiej 
w Giżynie (Druk Nr 295A/16). 
 
Autopoprawka do projektu uchwały (Druk Nr 295A/16) stanowi załącznik Nr 36 do 
protokołu. 
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Projekt uchwały (Druk Nr 295/16) stanowi załącznik Nr 37 do protokołu.  
Wyszła radna Iwona Ksel godz. 14:56; 

Stan Radnych na sali – 13; 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 38 do 
protokołu; 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 39 do protokołu, 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
zmieniający uchwałę Nr VI/41/15 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 26 marca 
2015r. w sprawie określenia zasad i trybu oraz regulaminu korzystania ze świetlicy 
wiejskiej w Giżynie (Druk Nr 295A/16). 

Weszła radna Małgorzata Piotrowska godz. 14:57; 
I nie brała udziału w głosowaniu; 

Stan Radnych na sali – 14; 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXIX/259/16 stanowi załącznik Nr 40 do protokołu. 
 

Do punktu 13 porządku 
Projekt uchwały w sprawie Programu Współpracy Gminy 

Pyrzyce z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok  (Druk Nr 
285/16). 

Weszła radna Iwona Ksel godz. 14:57; 
Stan Radnych na sali – 15; 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 41 do protokołu. 
 
Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Robert Betyna – Program Współpracy Gminy Pyrzyce 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego i o wolontariacie, jest to projekt cykliczny, jak co 
roku Państwo dokładnie z pewnością pamiętacie pod koniec roku na kolejny rok, 
taki program jest przez Państwa przyjmowany. Specjalnie nie różni się od 
tegorocznego projektu, ja tylko poinformuje, że środki planowane na realizację tego 
programu są dokładnie takie same jak w budżecie tegorocznym i wynoszą 288.700 zł. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 42 do 
protokołu. 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 43 do protokołu. 



 25 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie Programu Współpracy Gminy Pyrzyce z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2017 rok  (Druk Nr 285/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 15; za -15, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  
Uchwała Nr XXIX/260/16 stanowi załącznik Nr 44 do protokołu.  

 
Do punktu 14 porządku 

Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Pyrzyc do 
określenia wysokości opłaty za korzystanie z szaletu miejskiego (Druk 
Nr 289/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 45 do protokołu. 
 
Sekretarz Gminy – Dorota Grzybowska – Przedkładany projekt uchwały dotyczy 
upoważnienia Burmistrza przez Wysoką Radę do ustalenia opłaty za korzystanie z 
szaletu. Uprawnienie takie wynika z ustawy o gospodarce komunalnej w myśl, 
której ustawodawca dał możliwość Radzie upoważnieni Burmistrza do 
przeanalizowania i ustalenia stawki opłat za szalet. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 46 do 
protokołu. 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 47 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Pyrzyc do określenia wysokości 
opłaty za korzystanie z szaletu miejskiego (Druk Nr 289/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 15; za -15, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  
Uchwała Nr XXIX/261/16 stanowi załącznik Nr 48 do protokołu.  

 
Do punktu 15 porządku 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce do 
udziału w projekcie grantowym pt. „Dobre konsultacje, dobry plan” 
(POWR.02.19.00-K29/15), (Druk Nr 291/16). 
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Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 49 do protokołu. 

Wyszedł radny Dariusz Jagiełło godz. 15:02; 
Stan Radnych na sali – 14; 

 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jest to kolejny projekt, do którego 
przystąpiliśmy aby pozyskać środki na realizację planów, do których przystąpiliśmy 
w tym roku, jest to projekt grantowy i tutaj jest upoważnienie Burmistrza do 
podpisania umowy i podejmowania wszystkich działań w ramach tego programu. 
Jeżeli chodzi o wkład własny, nie ma żądnego wkładu własnego, to my pozyskujemy 
środki zewnętrzne, jest jeden wymóg, że w przypadku rezygnacji przez nas 
zobowiązani jesteśmy do zwrotu środków poniesionych na wsparcie i to jest liczone 
w ramach iloczynu. Także to jest jedyne zagrożenie, które mogłoby się pojawić, 
gdybyśmy odstapili od tego projektu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 50 do 
protokołu. 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 51 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce do udziału w projekcie 
grantowym pt. „Dobre konsultacje, dobry plan” (POWR.02.19.00-K29/15), (Druk Nr 
291/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 14; za -14, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  
Uchwała Nr XXIX/262/16 stanowi załącznik Nr 52 do protokołu.  

 
Do punktu 16 porządku 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/282/12 
Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 27 września 2012r. w sprawie 
określenia zasad gospodarowania gminnym zasobem nieruchomości, 
ogłoszonej w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego Szczecin, dnia 15 listopada 2012r., poz.2488 
(Druk Nr 292/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 53 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Projekt dotyczy zmiany uchwały 
o zagospodarowaniu gminnym zasobem nieruchomości i w uchwale wnosimy 
o uchylenie w §22 ustęp 1 zapisu, który mówił o wyłączeniu ze sprzedaży 
wszelkiego rodzaju budynków, jak również lokali, które wymagają remontu, 
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modernizacji, jak również były zakwalifikowane przez organ nadzoru do rozbiórki. 
To w pewien sposób uniemożliwia nam gospodarowanie naszym zasobem 
komunalnym, ponieważ pojawiają się możliwości i dotychczasowi najemcy są 
zainteresowani kupnem takich mieszkań. W związku z trudną naszą sytuacją 
finansową, którą musimy przeznaczać na remonty tych mieszkań, zasadnym jest 
uchylenie tego punktu i przeznaczanie takich lokali, takich budynków do sprzedaży 
w przypadku, kiedy pojawi się taka możliwość. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa  – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 54 do 
protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/282/12 Rady Miejskiej w Pyrzycach 
z dnia 27 września 2012r. w sprawie określenia zasad gospodarowania gminnym 
zasobem (Druk Nr 292/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 14; za -14, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  
Uchwała Nr XXIX/263/16 stanowi załącznik Nr 55 do protokołu.  

 
Do punktu 17 porządku 

Projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnych umów dzierżawy 
i najmu nieruchomości stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk 
Nr 290/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 56 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – To jest projekt uchwały, który jest 
kontynuacją wcześniej zawartych umów na wszelkiego rodzaju garaże i inne 
nieruchomości. To są kolejne umowy, które się zakończyły i dotychczasowi najemcy 
wystąpili o przedłużenie tych umów. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa  – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 57 do 
protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zawarcia kolejnych umów dzierżawy i najmu nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 290/16). 
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Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 14; za -14, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  
Uchwała Nr XXIX/264/16 stanowi załącznik Nr 58 do protokołu.  

 
Do punktu 18 porządku 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/190/16 Rady 
Miejskiej w Pyrzycach z dnia 17 marca 2016 r. w sprawie wysokości 
i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących żłobek na terenie Gminie Pyrzyce (Druk Nr 297/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 59 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zmiana dotychczasowej uchwały, którą 
wprowadzaliśmy w marcu tego roku dotyczy udzielania dotacji dla żłobków, 
wynika stąd, że pojawiła się nowa forma działalności podjęta przez jeden 
z podmiotów na terenie naszej Gminy Pyrzyce, czyli są to klubiki żłobkowe. Zgodnie 
z tą ustawą o żłobkach i również klubikach żłobkowych jest możliwość udzielenia 
dotacji przez Gminę Pyrzyce, dla takiej formy działalności, czyli dla mieszkańców 
naszej Gminy, którzy posyłają dzieci do takich klubików. Propozycja moja jest, żeby 
dla tych klubików, dla tych rodziców przyznać kwotę wsparcia 150 zł. Kwota jest 
niższa w związku z tym, że klubik i żłobek różnią się godzinami, w których dzieci 
tam przebywają, jak również technicznymi warunkami, które należy spełnić, jeżeli 
otwiera się żłobek, jak również jeżeli otwiera się klubik, stąd moja propozycja, żeby 
przyznać i nie zapominać o tych rodzicach i ta kwota w związku z tym, że te 
wymagania przy żłobkach są inne i przy klubikach są inne, żeby była to kwota 
niższa i była to kwota 150 zł.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 60 do 
protokołu. 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 61 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/190/16 Rady Miejskiej w Pyrzycach 
z dnia 17 marca 2016 r. w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 
dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobek na terenie Gminie Pyrzyce 
(Druk Nr 297/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 14; za -14, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  
Uchwała Nr XXIX/265/16 stanowi załącznik Nr 62 do protokołu.  
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Do punktu 19 porządku 
Projekt uchwały w sprawie w sprawie  upoważnienia Burmistrza 

Pyrzyc do podpisania umowy o dofinansowanie Projektu pn. 
„Aktualizacja Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Pyrzyce” 
w ramach Konkursu dotacji na opracowanie albo aktualizację 
programów rewitalizacji organizowanego przez Województwo 
Zachodniopomorskie oraz Ministerstwo Rozwoju (Druk Nr 298/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 63 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy upoważnienia 
Burmistrza do podpisania umowy na kolejne środki finansowe, które pozyskaliśmy 
jako Gmina Pyrzyce na przygotowanie planu rewitalizacji dla Gminy Pyrzyce. Taki 
plan rewitalizacji Gmina Pyrzyce posiadała do roku 2013, obecnie nie posiadamy 
takiego programu rewitalizacji, przymierzaliśmy się do sporządzenia takiego planu. 
W związku z tym, że pojawiła się na początku roku informacja, że Urząd 
Marszałkowski będzie ogłaszał taki program, którym będzie można pozyskać środki 
na zrealizowanie takiego programu, czyli wyłonienie firmy, której zostanie zlecone 
takie zadanie, my do takiego programy przystąpiliśmy. Otrzymaliśmy środki 
w wysokości 26.019 zł, wkład własny to jest 2.891 zł.  Chciałabym powiedzieć, że po 
przygotowaniu takiego programu, który ostatecznie zostanie przedłożony Wysokiej 
Radzie po zatwierdzeniu, mieszkańcy Gminy Pyrzyce, szczególnie wspólnoty, jak 
również Gmina Pyrzyce będą mogły występować o środki z programu 
rewitalizacyjnego na termomodernizację, na wszystkie budynki, w szczególności 
nasze kamienice, ale bez przygotowania takiego programu takiej możliwości by nie 
mieli. Bardzo często przedstawiciele wspólnot mieszkaniowych pytają mnie o to, 
więc tak jak mówiłam, mamy już te środki z czego się bardzo cieszę i dziękuję moim 
pracownikom, że są to kolejne pieniądze pozyskane, których nie musimy wydawać 
z budżetu Gminy. Taki program zostanie przygotowany i mam nadzieję, że 
przynajmniej do połowy następnego roku zostanie już na tyle przygotowany, 
żebyście Państwo mogli go przyjąć, żeby na tej podstawie wszystkie podmioty, 
w szczególności wspólnoty wspólnie myślę, że z Gminą Pyrzyce mogły ubiegać się 
o środki zewnętrzne. W tym programie mamy 3 obszary w naszym mieście, są to 
obszary: A, B, C. będą się odbywały spotkania, o których będziemy informować 
i będziemy wspólnie ten program tworzyć, tak żeby każda wspólnota, każdy 
podmiot, który będzie tym zainteresowany przedstawił już swoje zadnie, które 
zostanie do tego programu wpisane i na podstawie tego będzie mógł ubiegać się 
o środki zewnętrzne na realizację tego zadania. Tak jak na terenach wiejskich jest 
program odnowy obszarów wiejskich, gdzie przyjmowaliśmy, tak i tutaj jeżeli 
chodzi o miasto Pyrzyce mamy możliwość skorzystania ze środków na rewitalizację.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 64 do 
protokołu. 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 65 do protokołu. 
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Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie  upoważnienia Burmistrza Pyrzyc do podpisania umowy 
o dofinansowanie Projektu pn. „Aktualizacja Lokalnego Programu Rewitalizacji dla 
Gminy Pyrzyce” w ramach Konkursu dotacji na opracowanie albo aktualizację 
programów rewitalizacji organizowanego przez Województwo Zachodniopomorskie 
oraz Ministerstwo Rozwoju (Druk Nr 298/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 14; za -14, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  
Uchwała Nr XXIX/266/16 stanowi załącznik Nr 66 do protokołu.  

 
Do punktu 20 porządku 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce do 
projektu partnerskiego pod nazwą: 

- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii 
Społecznej- przedsiębiorstwa społeczne w regionie szczecińskim”, 
- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii 
Społecznej- przedsiębiorstwa społeczne w regionie szczecineckim”, 
- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii 
Społecznej- przedsiębiorstwa społeczne w regionie stargardzkim”, 
- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii 
Społecznej- przedsiębiorstwa społeczne w regionie koszalińskim ”  
w ramach regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020, Priorytet VII Włączenie 
społeczne, Działania 7.4 „Tworzenie miejsc pracy w sektorze 
ekonomii społecznej m.in. poprzez wsparcie na tworzenie 
przedsiębiorstw społecznych ( w szczególności spółdzielni 
socjalnych) (Druk Nr 300/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 67 do protokołu. 

Wyszedł radny Mirosław Wyrodek godz. 15:15; 
Stan Radnych na sali – 13; 

 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jest to kolejny projekt pozyskanych 
środków dla Gminy Pyrzyce na projekt, który jest już realizowany przez Gminę 
Pyrzyce i w ramach tego projektu, czyli  Ośrodka Wsparcia Ekonomii Społecznej 
składane są cały czas projekty dodatkowe, żeby tą działalność w tym Ośrodku 
Wsparcia Ekonomii Społecznej rozszerzać. To jest projekt kolejny na kwotę 32.637,50 
zł, są to środki, które trafią do nas i będą przeznaczane w dalszej kolejności na 
wsparcie podmiotów ekonomii społecznej, który już jest realizowany. Jak Państwo 
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wiecie takie uchwały przyjmowaliśmy, to jest trzecia uchwała, czyli trzeci projekt 
dzięki, któremu pozyskaliśmy dodatkowe środki na tą działalność. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa  – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 68 do 
protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce do projektu partnerskiego pod 
nazwą: 

- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej- 
przedsiębiorstwa społeczne w regionie szczecińskim”, 
- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej- 
przedsiębiorstwa społeczne w regionie szczecineckim”, 
- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej- 
przedsiębiorstwa społeczne w regionie stargardzkim”, 
- „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej- 
przedsiębiorstwa społeczne w regionie koszalińskim ”  
w ramach regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020, Priorytet VII Włączenie społeczne, 
Działania 7.4 „Tworzenie miejsc pracy w sektorze ekonomii społecznej m.in. 
poprzez wsparcie na tworzenie przedsiębiorstw społecznych ( w szczególności 
spółdzielni socjalnych) (Druk Nr 300/16). 

 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  
Uchwała Nr XXIX/267/16 stanowi załącznik Nr 69 do protokołu.  
 

Do punktu 21 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania. 

Wyszła radna Magdalena Wodzińska godz. 15:16; 
Stan Radnych na sali – 12; 

 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zapytania Pana Mariusza Majaka: 

1) Kiedy poznamy pomysł Burmistrza Pyrzyc i pracowników Urzędu Miejskiego 
na zagospodarowanie działki nr 6/3 położonej w Pyrzycach w fosie przy 
murach obronnych pomiędzy Basztą Sowią, a Basztą Lodową. Tak jak Pan 
powiedział, wielokrotnie rozmawialiśmy i na ostatniej komisji przekazałam 
Panu informację i prosiłam Pana o cierpliwość, ponieważ taki projekt nie jest 
przygotowywany w krótkim czasie. Odbyłam spotkania z konserwatorem, 
jeszcze będę odbywać spotkania też z osobami, które podobne projekty też 
realizują gdzie indziej. To o czym mówiłam tak jest, więc w dalszym ciągu 
proszę o tą cierpliwość, bo takimi pytaniami ja cały czas odbieram (tym 
bardziej, że już nie raz przekazywałam Panu tą informację), że ja chciałabym 
coś ukryć, nie udostępnić, nie pokazać, nie mam takiego zamiaru, jeżeli będzie 
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ten projekt pełny, przygotowany, konkretny, to tak jak powiedziałam Panu na 
kilku komisjach, na pewno Państwo Radni taki projekt otrzymacie, spotkamy 
się i będziemy na ten temat rozmawiać. Nie mam gotowego w związku z tym 
nie będę przedstawiać czegoś, co nie jest jeszcze na tyle gotowe, żebyśmy 
mogli o tym rozmawiać, ale na pewno nie mam zamiaru nic ukrywać. 

   Wszedł radny Mirosław Wyrodek godz. 15:17; 
Stan Radnych na sali – 13; 

 
Radny Mariusz Majak – Ok. Pani Burmistrz, uzbrajam się w cierpliwość. 
 

Weszła radna Magdalena Wodzińska godz. 15:18; 
Stan Radnych na sali – 14; 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – To bardzo proszę już któryś raz Pana o to.  
Kolejne zapytanie - w jaki sposób Burmistrz Pyrzyc planuje w 2017 r. zapewnić 
utrzymanie czystości na terenach będących własnością Gminy, na drogach, placach, 
terenach zielonych, w parkach? Zapytanie ma związek z planowanym wygaszeniem 
działalności Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa Komunalnego w zakresie utrzymywania 
czystości i porządku oraz w zakresie utrzymywania terenów zieleni. Też 
rozmawialiśmy o tym bardzo szczegółowo na komisji, obecny był Pan Prezes.  
Pierwszym punktem, żeby do tego można było przystąpić będzie uchwała na sesji 
grudniowej, w której będziemy wyprowadzać zadania, o których mówił Pan Prezes, 
czyli utrzymanie zieleni, czystości, dróg to, co zostało uchwałą Rady zlecone dla 
PPK, od tego zaczniemy. To, co powiedziałam na komisjach i to co powiedziałam 
dzisiaj, tak będziemy zlecać zadania na zewnątrz w formie podziału na drogi, 
obszary i tak, żebyśmy mogli tak to podzielić i zlecić, żeby cena, która będzie była 
oczywiście dla na nas ceną konkurencyjną, jak również zadania, które będą tam 
wskazane nie były dla jednego podmiotu zadaniami zbyt mocno obciążającymi,  
żebyśmy mogli w pełni panować nad tym, co zostało zlecone. Nie możemy 
wszystkiego zlecić w jednym zapytaniu, czy w jednym przetargu (nie wiem jeszcze 
jaka to będzie forma) na pewno wszystko to będzie analizowane już po 
zatwierdzeniu budżetu, po tym jakie będą środki przyznane i też również ważna 
będzie odpowiedź w roku następnym Marszałka, który również po zatwierdzeniu 
budżetu będzie mógł nam to zadanie przekazać. Czy ta wielkość środków będzie 
większa niż nasza, czy połączymy wspólnie, czy nie. Na pewno będziemy to robić, 
tak planujemy, że do końca marca takie zadania zostaną zlecone, żeby od 1 kwietnia 
mogły one być realizowane już na nowych zasadach i zgodnie z nowym spojrzeniem 
na to, co dzisiaj się odbywa, czyli zadań tych dwóch, czy trzech i tych, którzy będą 
(bo będziemy na pewno ubiegać się o pracowników z Powiatowego Urzędu Pracy), 
żeby wesprzeć tych mieszkańców, którzy nie mają  pracy, mamy prace społecznie – 
użyteczne, wspieramy bardzo mocno osoby wykluczone społecznie, żeby im tą pracę 
zapewnić i w jakiś sposób też dzięki ich pracy oczyścić te tereny miasta, które są 
zaniedbane i do których trzeba tych nakładów więcej, tak to będzie wyglądało. Na 
pewno szczegóły będą znane już w pierwszym kwartale 2017 roku bo tak będziemy 
te zadania zlecać. Jeżeli oczywiście pozytywnie zostanie przyjęta uchwała przez 
Radę Miejską w Pyrzycach bo tak jak mówię od tego musimy zacząć, takie zadania 
są zlecone uchwałą jeżeli zostaną one wyprowadzone to będziemy się starali w ten 
sposób to zlecić.    
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Radny Mariusz Majak -  Czyli jak rozumiem działalność PPK , ta o której mówimy, 
polegająca na sprzątaniu ulic, placów itd. oraz utrzymania zieleni nie będzie 
wygaszona z dniem 31 grudnia 2016 r. tylko będzie trwała troszkę dłużej i mam 
w związku z tym takie pytanie. Co stoi na przeszkodzie skoro zlecamy to zadanie 
czy zamierzamy zlecać w formie przetargu. 
Co stoi na przeszkodzie, aby PPK wzięło udział w takim przetargu wówczas 
moglibyśmy zweryfikować, czy rzeczywiście PPK w zakresie tej działalności jest 
konkurencyjne w stosunku do innych podmiotów czy nie bo dzisiaj takiej pełnej 
wiedzy nie mamy. Mamy wiedzę taką, że przez dwa lata wstecz PPK nie zdołało 
wygrać przetargu na utrzymanie czystości na drogach powiatowych natomiast na 
dziś nie wiemy.  Po za tym mówi się tu o tym, że PPK nie ma potencjału do tego, 
żeby utrzymywać zielenie wiejskie i czystość ulic ale z moich obserwacji wynika, że 
tego sprzętu jeszcze troszkę zostało, a do pewnych prac oprócz tego sprzętu nie 
potrzeba zbyt skomplikowanych rzeczy. Widzę jak sprzątane są ulice powiatowe, nie 
wygląda na robienie tego w jakiś specjalny sposób i według nowych specjalnych 
technologii tylko w prosty sposób tak jak kiedyś przed wieloma laty robiono poprzez 
zamiatanie ulic. Myślę, że warto się zastanowić nad tym czy przedsiębiorstwo nie 
mogłoby wziąć udziału w przetargu i spróbować te kilka miejsc pracy utrzymać.   
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Oczywiście jest Pan Prezes, który słucha 
wypowiedzi Pana Radnego i może odnieść się do tego tematu, ale ja powiem  
z punktu widzenia zlecającego, tych kosztów, które są i tych środków, które musimy 
płacić, więc dzisiaj jestem w stanie ocenić w niektórych przypadkach, ponieważ 
zdarzały się sytuacje, że oferty, które były składane przez PPK, a oferty które były 
z zewnątrz bardzo mocno się różniły i patrząc na budżet nie mogliśmy zlecić 
niektórych zadań dla PPK i cały czas jakby manewrowaliśmy porozumienie, które 
mieliśmy podpisane i pewne rzeczy włączaliśmy, wyłączaliśmy w zależności od tego 
jakie były środki. Myślę że Pan Prezes może się wypowiedzieć czy jest 
konkurencyjny, czy nie jest bo przystępował i wie jak jest, dzisiaj na to jest nas po 
prostu nie stać. Wiele ofert, które wpływają i my też robimy rozeznania cenowe one 
są zupełnie inne niż te środki, które mielibyśmy płacić bo firmy też są inaczej 
przygotowane. To jak Pan porównuje teraz do firmy Waldix trudno mi ocenić, bo nie 
wiem jak zostało przekazane Waldixowi, jakie są to kwoty, więc to jest tylko 
mówienie o czymś bardzo pobieżnie. Ja mogę powiedzieć o środkach jakie my 
płacimy dla PPK i są to duże pieniądze, a konkurencja na rynku jest większa, 
wymagania też są większe i część rzeczy, które były zlecane do tej pory np. prosta 
sprawa zlecania wieszania oświetlenia świątecznego, gdzie wymagania są inne nie 
uzależnione też tylko od nas, bo od właściciela słupów, który wymaga też pewnych 
umiejętności lub pewnych szkoleń, które PPK nie jest w stanie się tym wykazać 
i w przypadku, kiedy nawet jeżeli my wybralibyśmy PPK, a nie będzie miało tych 
wszystkich uprawnień to narażamy się na dodatkowe koszty, którymi może nas 
obciążyć właściciel słupów, więc ten temat jest przez nas przerabiany i proszę mi 
uwierzyć, są zapytania ofertowe i każde zlecenie tak mocno rozeznajemy, żeby 
szukać jak najtańszych możliwości, ale też dobrego wykonania, bo też to wykonanie, 
które oceniamy przez PPK ono też nie jest przez nas do końca akceptowane. Więc 
tutaj na pewno Pan Prezes powie z czego to wynika, ja też z resztą mówiłam o tym 
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na komisji i wcześniej, że PPK nie rozwijało się w tym kierunku przez ileś lat. Były 
zadania realizowane przez pracowników w Urzędzie dwudziestu, trzydziestu i też 
PPK wielu rzeczy nie realizowało i musiało rezygnować albo z pracowników, albo 
zakupu czy inwestowania w tym kierunku. Dzisiaj niestety, przy takiej konkurencji 
też nie są w stanie zapewnić ani takich cen, ani takiej usługi jaką byśmy oczekiwali. 
Na to wpływa wiele rzeczy, my to bardzo mocno analizowaliśmy, rozmawialiśmy 
z Panem Prezesem, to nie jest jakaś decyzja ad hoc, którą sobie podjęliśmy, bo my tak 
nie chcemy. Tak nie jest, ja o tym mówiłam, temat, który został zaniedbany przez lata 
nikt się nad tym nie zastanawiał, a dziś kiedy podejmuje się decyzję, ja wiem, że ona 
się pewnie nie podoba, bo jest to decyzja taka a nie inna, ale ją należy kiedyś podjąć. 
To tak jak dzisiaj powiedział Pan Radny Gola, jak było z betoniarnią, która też 
budziła kontrowersję, ale dobrze, że się tak stało, bo co byłoby dzisiaj? My też jakby 
jesteśmy pod ścianą w pewnym momencie, że te decyzje muszą zapaść, oczywiście 
można je krytykować, można mówić, ale ja tego dotykam na co dzień, również tego 
dotyka Pan Prezes, wyciągam wnioski i po dwóch latach jestem w stanie wyciągnąć 
na tyle wnioski i powiedzieć, że niestety ja nie widzę dalej takiej możliwości, a nie 
mogę też doprowadzać do tego, żeby spółkę, której jesteśmy 100% właścicielem, 
zobowiązuje się do czegoś czego nie będzie realizowała. Także musimy pewne 
rzeczy nazywać po imieniu i pomimo tego, że nam się nie podobają, niestety taką 
mamy rzeczywistość. Jest Pan Prezes i chciałabym, aby odniósł się do tej części 
pytania Pana Radnego Majaka, czy faktycznie będzie brał udział w tych przetargach, 
czy nie.     
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Myślę, że na sesji poprzedniej rozmawialiśmy 
o tym. Była również poruszana kwestia udziału procentowego spółki w pracach jeśli 
chodzi o konserwacje zieleni i sprzątanie miasta, więc myślę, że teraz tym bardziej 
w tym punkcie nie ma sensu takiej dyskusji prowadzić, bo jego nie dotyczy, nawet 
Pana pytania. To że już o tym rozmawialiśmy i ja słyszę te same informacje, które 
były na poprzedniej sesji, tak, pytania dotyczą zupełnie czegoś innego, komu będzie 
zlecana ta praca, którą teraz wykonuje PPK.   
 
Prezes PPK – Krzysztof Wancerz – Formuła, w której w tej chwili współpracujemy  
z gminą w zakresie oczyszczania i usług zieleni wyczerpała się. Ona nie spełnia 
oczekiwań Gminy jak i oczekiwań naszych. Spółka ponosi z tego tytułu stratę 
permanentną na tej działalności i dalej tego kontynuować w takiej formule nie 
można. Natomiast ja nie jestem w stanie dzisiaj Panu Radnemu odpowiedzieć na 
pytanie w jakiej formule, czy, kiedy i jak będziemy przystępować do realizacji 
pewnych zadań, bo są pewne zadania, które jesteśmy w stanie wykonywać 
skutecznie, a są pewne zadania, których, mówię tutaj o konkurencyjności w stosunku 
do innych podmiotów, a są pewne zadnia, których skutecznie wykonywać nie 
jesteśmy w stanie ze względów oczywistych. Dlatego, też wszystko zależy od tego  
w jakiej formule będzie realizowane przez Gminę jako zlecającego poszukiwanie 
odpowiednich podmiotów w każdym razie powiem tyle, tak jak powiedział Pan 
Przewodniczący. Przychody z tytułu usług zieleni i oczyszczania miasta stanowią 3,5 
% przychodów spółki ogółem, natomiast strata ponoszona na tej działalności jest 
istotna. Z punktu widzenia tego, na co zwrócił uwagę Pan Radny Gola, jeżeli my 
mamy do wykonania zadania inwestycyjne to nie możemy ponosić strat na 
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działalnościach podstawowych i trzeba się na coś zdecydować. Możemy brnąć  
w kierunku omnipotencji spółki, tak jak to było w przeszłości, że spółka zajmowała 
się i ciepłownictwem i dostawą wody, odbiorem ścieków, sprzątaniem miasta, 
zarządzaniem zasobem komunalnym, zarządzaniem wspólnotami mieszkaniowymi, 
produkcją betonu, zatrudniała 200 osób, a to się skończyło tym, przypomnę Państwu, 
że kiedy ja wchodziłem do zarządu spółki to była ona na krawędzi bankructwa. 
Miała stratę netto na poziomie ponad 800.000 złotych i właściwie wtedy, kiedy 
wszystkie inne wodociągi korzystały z funduszy unijnych i realizowały inwestycje 
modernizacyjne w zakresie wodociągów, kanalizacji to my ratowaliśmy 
przedsiębiorstwo przed upadkiem. Przez to straciliśmy co najmniej 4 lata i nie 
mogliśmy się załapać na poprzednie perspektywy. To są oczywiście trudne decyzje  
i to też nie jest tak, że zaprzestajemy tych działalności z dnia na dzień, bo tak jak Pani 
Burmistrz powiedziała, I kwartał przyszłego roku będzie decydujący odnośnie 
formuły, na temat czy Gmina będzie miała możliwości finansowe, a my będziemy 
w stanie zrealizować zadania w przyszłym roku w formule zapytania o cenę, bądź 
w formule przetargu. Jeżeli uznamy, że jesteśmy w stanie takie zadanie wykonać i na 
tym zadaniu zarobić i nie ponosić straty na takiej działalności to nie sądzę, żeby 
ktokolwiek stawiał nam za zarzut to, że złożymy takową ofertę w zapytaniu 
ofertowym, czy wystartujemy w przetargu. Natomiast formuła, w której 
wykonujemy to zadnie jako zadanie powierzone, zadanie własne Gminy, wyczerpała 
się, jest to dla Spółki zbyt drogie i niestety przynoszące straty od kilku lat. Natomiast 
poziom przychodów uzyskiwany z tego tytułu jest niewspółmiernie mały 
w stosunku do przychodów ogółem w przedsiębiorstwie.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Chciałabym przypomnieć wszystkim 
Państwu i myślę, że doskonale pamiętamy, co stało się ze Spółką PPM i tam niestety 
też brakowało takich decyzji i dzisiaj może, ale gdyby wtedy troszkę więcej było 
odwagi, żebyśmy takie decyzje podejmowali i nie czuli się bezpiecznie, że mamy 
100%, że jesteśmy właścicielem i jakoś będzie. Jak widzimy dzisiaj po Spółce PPM, 
nie będzie jakoś, stało się jak się stało, wszyscy mają do nas pretensje, bo wszyscy 
straciliśmy, bo straciła również gmina, więc dzisiaj ta decyzja jest dla mnie też 
decyzją, żeby uciekać od tego typu zagrożenia, bo Spółka PPK ma bardzo dużo 
zadań, ważnych zadań, o których dzisiaj tu powiedziano, czyli wod- kan, gdzie 
zaniedbania są od lat, może 50 do tyłu, gdzie sieci nie zostały zrobione. Wszyscy 
dzisiaj oczekują, że Spółka te sieci wykonana i to najlepiej gdyby to się stało 
w jednym roku, jak najszybciej i od razu, niestety nie jest to możliwe. Dzisiaj sami 
państwo mówiliście i sam Pan Radny też mówił, 25.000.000 zł i tylko 5 lat na to, żeby 
to wykonać, a co dalej, bo dalej mamy kolejne 25 i pewnie jeszcze kolejne 25. Zostaje 
nam również gospodarka odpadami, to też jest poważny temat, do którego trzeba się 
pochylać cały czas i który też trzeba rozwiązywać. Poza tym mamy zarządzanie 
cmentarzami, więc Spółka PPK zostawia to, czym musi się zająć, jeżeli chodzi przede 
wszystkim o zarządzanie wod – kan, ale również zostawiają to, w czym widzi, że 
będzie mogła się realizować, bo w końcu musi też na siebie zarobić. To nie jest 
Spółka, którą my dotujemy i w pełni opiera się o nasze środki, nie ma tak, więc 
dzisiaj jako właściciel widząc taką sytuację nie mogę się na to zgodzić i po prostu się 
na to nie zgadzam i ja o tym mówię. Jeżeli się mylę, to może tak jest, ale jeżeli nikt do 
tej pory nie podjął żadnej decyzji to dajcie Państwo szansę, a nie negujmy od razu 
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i nie wracajmy cały czas i nie trzymajmy się kurczowo, że tak musi być, bo tak było. 
Wiele rzeczy było, ale stało się tak jak się stało i zacznijmy wyciągać wnioski z tego, 
co było do tyłu i z tego, jakie konsekwencje dzisiaj są, ile zapłaciliśmy za to, ile 
zapłaciły wspólnoty za to, ile zapłacili mieszkańcy za to, uważam że za dużą 
bierność jaka była. Więc dzisiaj jeżeli podejmujemy kroki to jest wielkie ryzyko i ja 
też tak jak powiedziałam przyjmując zadania od Marszałka, może za chwile od 
Powiatu, to też jest dla mnie wielkie ryzyko, ale nie boję się i chcę je podjąć po to, 
żeby szukać nowych rozwiązań. Wiadomo, że są obawy, każda zmiana przynosi 
obawy i zawsze będą jakieś negatywne skutki. Za chwilę będzie reforma oświaty do 
której wejdziemy i też będą negatywne skutki i sami Państwo wiecie pomimo 
pięknych zapewnień, też Państwu powiem, że nie będzie pięknie, bo nie będzie, to 
spada na barki samorządu, więc dzisiaj jeżeli ja reprezentuję Gminę, która jest 100% 
właścicielem tej Spółki i widzę, co się dzieje i widzieliśmy to we wszystkich 
wcześniejszych informacjach i Państwo widzieliście również, jako Radni też w tych 
wszystkich poprzednich informacjach i nie będzie się działo nic, będziemy stali 
w miejscu, to dojdziemy do miejsca, z którego już nie będzie wyjścia, a dzisiaj 
jesteśmy pod ścianą, więc spróbujmy znaleźć takie rozwiązania i próbujemy. 
  
Radny Mariusz Majak – Dziękuję Panie Przewodniczący, bo myślałem że nie będę 
mógł się wypowiedzieć, bo tak wywnioskowałem z treści Pańskiej uwagi. PPM to 
jest troszkę inna bajka i myślę, że nie można porównywać do PPK, poza tym niektóre 
osoby zarobiły na upadku PPM, nie będę tutaj mówił, pewnie wszyscy wiedzą, nie 
wszyscy stracili. Uważam, że dzisiejszy temat jest zupełnie inny od tego, o którym 
mówiliśmy miesiąc temu, Panie Przewodniczący. Ja pytałem o to, w jaki sposób 
Gmina będzie utrzymywać czystość na tych terenach, na których dzisiaj czystość 
zapewnia na podstawie umowy PPK, natomiast dyskusja nie z mojej woli i chęci 
zeszła na ten tor jaki zeszła. Ja tylko proszę, żebyście Państwo spróbowali na bazie 
tego potencjału jaki jeszcze w PPK jest, wziąć udział w przetargu, który będzie 
ogłaszała Gmina. Jeżeli PPK uzyskałoby to zamówienie, tak jak dzisiaj 
dyskutowaliśmy, za niedługi okres otwiera się możliwość uzyskania następnego 
zamówienia na kolejnych drogach. Jeżeli Państwo podchodzicie do tego, że na 
pewno się nie uda, na pewno nie damy rady, na pewno jesteśmy  niekonkurencyjni, 
to jest to mało motywujące i mnie, jako Radnemu, który jest w Gminie, która jest 
jednym udziałowcem w PPK, to dla mnie jest to nie do przyjęcia, zróbmy coś i 
spróbujmy zadziałać, żeby w tym kierunku można było jeszcze dalej trwać. 
Uważam, że potencjał PPK ma i niekoniecznie musi to przynosić straty, ale jeżeli 
przynosi to straty to myślę, że też Pani Burmistrz powinna (przepraszam, że to 
powiem) myśleć też nad jakimiś konsekwencjami dla Zarządu. Nie może być tak, że 
Zarząd wygasza działalności i nie martwi się o nic, to jest tak jakby zachęta do tego, 
żeby te działalności wygaszać, zatem coś powinno pójść dalej, zgodnie ze środkami 
jakie są w prawie pracy, czy gdzie indziej. 
 
Radny Jerzy Wroński – Przysłuchując się wypowiedzi Pani Burmistrz i kolegi 
radnego Majaka powiem, że popieram kolegę Majaka słysząc jego wypowiedź. Pani 
Burmistrz, przypominamy sobie, co było z zakładem ZUT, obiecała Pani, że nie 
będzie likwidacji ZUT-u, dzisiaj Szanowni Państwo mamy pozamiatane. Tak Pani 
Burmistrz, każdy jeden prawie pracownik, kierowca dostał wypowiedzenie. 
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Natomiast, co się rozchodzi o PPK, sięgając pamięcią wstecz, przecież cały czas te 
czynności, sprzątanie miasta, wykonywał zakład PPK i jakoś było czysto. Dzisiaj 
może trochę narzekamy na tą estetykę, ale nie jest to może najgorzej, ale gdyby było 
więcej ludzi w PPK, nie wiem, czy Pani zauważyła, jak nawet mówił kolega Majak, 
że nie potrzeba żadnej techniki do sprzątania ulicy tylko normalne miotły i ten cały 
Valdix, dzisiaj jechałem i widziałem, jak miotełkami pięknie, ładnie pozmiatali na 
przyczepę i jest już posprzątane. Myślę, tak jak tutaj już Mariusz powiedział, że 
jeszcze tego sprzętu troszeczkę zostało to mimo to Panie Prezesie, żeby jednak Pan 
przemyślał jeszcze i przystąpił do przetargu, żeby jednak wykonywać te czynności 
dla Gminy Pyrzyce w formie sprzątania itd.  
Pani Burmistrz, jeszcze w formie przypomnienia się, nie dostałem odpowiedzi na 
moje zapytania z poprzedniej sesji. 
Chciałbym jeszcze w tym punkcie zapytać Panią Burmistrz, czy się coś działo na 
temat mieszkańców ul. Głowackiego, o co prosiłem, żeby jednak tym mieszkańcom 
pomóc, żeby mogli sobie postawić garaż typu blaszak, gdzie mogliby przechowywać 
swój opłat na zimę, bo tam jest problem nie tylko jednej rodziny, tam jest problem w 
sumie wszystkich mieszkańców, którzy mieszkają w tym bloku. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Panie Radny, odpowiedź została 
udzielona i przekazana także proszę sprawdzić. Jeżeli chodzi o ul. Głowackiego to za 
chwilę pani Sekretarz Panu odpowie, bo takie spotkanie nastąpiło z mieszkańcami, 
ze wspólnotą. Natomiast wracając jeszcze raz do Spółki PPK, ja się bardzo cieszę, że 
Panowie obydwaj bardzo dobrze znacie się na zarządzaniu Spółką i na tym, jak to 
faktycznie powinno być, tylko moje pytanie jest takie, obydwaj Panowie byliście 
w poprzednich kadencjach, dlaczego wtedy nie były poruszane takie tematy, 
dlaczego to, co powiedziałam wcześniej, jeżeli doprowadziliśmy do tego, że VAldix - 
firma zewnętrzna sprząta w imieniu Starostwa? Pan, Panie Radny jest Sekretarzem, 
widzi Pan każdy budżet, jest Pan też Radny Rady Gminy, dlaczego nie wpływały 
wnioski do Starosty o to, żebyśmy nie zlecali na zewnątrz tylko przekazali dla 
Gminy Pyrzyce, bo mamy Spółkę, która jest do tego przygotowana, przekażmy 
zadanie Gminie, Gmina to przekaże w formie porozumienia, znam Pan i wie, że 
takie porozumienie jest podpisane, dlaczego nie było takich wniosków, tylko dzisiaj, 
kiedy jest podjęta jakaś decyzja, wszyscy się automatycznie znamy, wszyscy wiemy 
i Pan mi sugeruje, że powinnam wyciągnąć konsekwencje od Pana Prezesa. Nie, 
Panie Radny, ja uważam, że to o czym rozmawialiśmy z Radą Nadzorczą PPK 
i z Panem Prezesem, Pan Prezes może powiedzieć, co został w Spółce, gdzie od 
momentu kiedy zastał jest dzisiaj Spółka, jakie działania zaczyna podejmować. 
Przedstawił Państwu plan, co czeka Spółkę, ogromne inwestycje, które są 
początkiem tego, co jeszcze trzeba zrobić w mieście i co jeszcze trzeba będzie zrobić, 
jeżeli chodzi o kanalizację na terenach wiejskich, bo to jest dalszy temat, o którym też 
nie mówimy, więc dzisiaj my znowu próbujemy mieć ciasto i zjeść ciastko, tak się nie 
da. Trzeba podjąć decyzje i ja nie zgodzę się z Pana wypowiedzią, bo na co dzień to 
mam, na co dzień tego doświadczam to, co Pan Prezes powiedział, jakie są koszty, co 
czeka Spółkę i ja mając ten budżet, a jest Pan Przewodniczącym Komisji Budżetu,  
przed chwilą przyjęliście Państwo, fajnie, tyle będziemy musieli przeznaczyć, 
poszukać w budżecie, znaleźć pieniądze. Tylko ja tych pieniędzy muszę szukać 
codziennie Panie Przewodniczący i Pan doskonale o tym wie, bo budżet, który jest, 
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on nie zapewnia w pełni naszych wszystkich wydatków a wydatki bieżące naszej 
Gminy są dużymi wydatkami i musimy robić wszystko, żeby je ograniczać.  Ja wiem, 
że to jest mój problem (możecie Państwo powiedzieć), ale tak nie jest do końca, 
Państwo uchwalacie ten budżet, Państwo akceptujecie te zadania i Państwo widzicie, 
co jest, czego nie ma i jakie są braki. Jestem w większości na każdej komisji, staram 
się mówić wszystko i o wszystkim, może czasem za dużo, ale na pewno nie za mało, 
przedstawiam państwu wszystkie swoje propozycje, więc dzisiaj to, o czym 
mówimy, jeżeli chodzi o wygaszanie tych zadań, to mówiliśmy już na poprzednich 
komisjach, rozmawialiśmy i wszystko zostało przedstawione i szukanie rozwiązań 
takich, z których my będziemy mogli się wywiązać jako gmina przy tym budżecie, 
który mamy, ale też to, co powiedział Pan Prezes, nie można dokładać do czegoś, co 
przestaje być opłacalne. Przecież to jest Spółka, oni muszą na siebie zarobić, tym 
ludziom trzeba zapłacić Panie Radny, nie robią za darmo, ale jeżeli nie ma tych 
zleceń i konkurencja jest inna na rynku, to Pan Prezes niestety nie może zapewnić tej 
pracy tym pracownikom wszystkim, których ma i poszerzać załogi na tyle ile się 
pojawi, jeżeli chodzi o oczyszczanie miasta, czy gminy to się pojawi na dany sezon, 
albo tego nie będzie. Pan Prezes również startował w przetargu na oczyszczanie dróg 
powiatowych i nie otrzymał takiego zadania, ale nie musiał startować, bo 
wystarczyłoby, żeby Starostwo przekazało zadania dla Gminy Pyrzyce i Gmina 
Pyrzyce (tak jak ja teraz proszę Pana Marszałka i to, o czym powiedział dzisiaj też 
członek Zarządu Powiatu, że rozmawiamy o tym, tylko czekam, aż ta umowa się 
skończy), więc gdyby to może było wcześniej to dzisiaj nie bylibyśmy w takiej 
sytuacji, ale jesteśmy. Przecież Spółka PPK nie jest na naszym rynku i nie jest naszą 
Spółką od roku czy od dwóch, więc dzisiaj znowu wszyscy wiemy najlepiej i 
wszyscy wiemy wszystko, ale nie chcemy słuchać tego, co mówimy. My mówimy, ja 
i Pan Prezes przedstawiamy Państwu realia, one może nie są zadawalając, nie są 
różowe, ale takie są, taka jest rzeczywistość, więc udawać, że takiej rzeczywistości 
nie ma? Niestety, taka jest i uważam, że porównanie do PPM-u to jest moje zdanie, 
które wyraziłam i uważam, że jest słusznym porównaniem, bo gdybyśmy wcześniej 
przy PPM-ie reagowali na pewnie rzeczy, może nie doszlibyśmy do tego miejsca, w 
którym jesteś. Jeżeli tutaj nie będziemy reagować to ja uważam, ze też grozi nam to, 
żebyśmy doszli do tego, co było, bo to już praktycznie Spółkę prawie dosięgało, 
prawda Panie Prezesie? Niech Pan powie od jakiego punktu wyjścia Pan zaczynał 
będąc w Spółce. 

Wyszedł radny Łukasz Michalski godz. 15:50; 
Stan Radnych na sali – 13; 

 
Prezes PPK – Krzysztof Wancerz – Jakieś takie czarnowidztwo się tutaj nagle 
pojawiło, otóż chcę Państwa zapewnić, że Spółka PPK jest w dobrej kondycji 
finansowej, że Spółka PPK ma płynność finansową, że Spółka PPK per saldo jako 
całe przedsiębiorstwo przynosi zyski, niewielkie, ale my nie jesteśmy 
przedsiębiorstwem komercyjnym tylko jesteśmy przedsiębiorstwem, które zostało 
stworzone do wykonywania zadań własnych Gminy. Najważniejszym zadaniem 
własnym Gminy, które wykonujemy jest to gospodarka wodociągowo – 
kanalizacyjna, która stanowi ponad połowę przychodów przedsiębiorstwa. Drugą 
najważniejszą działalnością, jako zadanie własne Gminy jest to gospodarka 
w zakresie odpadów stałych i odpadów płynnych. 
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Jeśli chodzi o gospodarkę w zakresie odpadów płynnych to też dzięki dobrej 
współpracy z Gminą, ze służbami Pani Burmistrz, a w szczególności ze Strażą 
Miejską, bardzo nam rośnie udział w rynku w zakresie pompowania szamb 
i utylizacji odpadów płynnych w naszej oczyszczalni. Również wykonujemy zadania 
w zakresie zarządzania cmentarzami komunalnymi i również wykonujemy na tych 
cmentarzach komunalnych prace związane z ich utrzymaniem, bo to nie jest tylko 
kwestia samej administracji  cmentarzem, czyli wyznaczaniem miejsc pochówku itd., 
ale również jest to utrzymanie zieleni cmentarnej, sprzątanie alei głównych itd. Do 
niedawna mieliśmy w swojej gestii tylko cmentarz pyrzycki w tej chwili 
rozszerzyliśmy tą działalność na wszystkie cmentarze wiejskie, czyli to nie jest tak, 
że my wygaszając działalność w zakresie zieleni i oczyszczania na rzecz Gminy 
Pyrzyce, automatycznie to skutkuje tym, że ileś osób straci pracę, bo tak nie jest, bo 
rozszerzamy swoje działalności w tych innych działalnościach podstawowych. 
Pragnę Państwa zapewnić, że nie będzie skutków w postaci zmniejszenia 
zatrudnienia w PPK w związku z zaprzestaniem przez nas (jeżeli takie działania 
zostaną podjęte skutecznie) wykonywania zadań w postaci zieleni i oczyszczania na 
terenie miasta Pyrzyce (mówię tutaj o zleceniu z Gminy). Bezboleśnie wyszliśmy z  
zimy, z wykonywania zadań w zakresie odśnieżania, uszarstniania powierzchni. 
Przeszło to na rynek i nie wywołało żadnych skutków negatywnych, zarówno dla 
Spółki, jak i jakości wykonywanej przez inne podmioty. Jesteśmy (tam gdzie mamy 
sprzęt i możliwości jeszcze wykonywania) podwykonawcą podmiotów 
komercyjnych, które w tych przetargach startowały, które tą robotę wykonują, czyli 
to nie jest jakiś dramat, który się odbywa w związku z tym, że nie uzyskamy 
przychodów na poziomie 350.000, czy 400.000 zł z Gminy Pyrzyce w związku 
z wykonywaniem przez nas zadań własnych. Tutaj pragnę Państwa uspokoić, 
musimy zmienić formułę tej współpracy, bo współpraca w zakresie powierzenia 
zadania i podpisania porozumienia tak jak powiedziałem w swoim poprzednim 
wejściu, wyczerpała. Nasza odpowiedzialność jest za duża w związku z tym 
porozumieniem, bo jako wykonujący zadanie własne, bierzemy na siebie pełną 
odpowiedzialność za skutek, na który nie zawsze mamy do końca wpływ. Uważam, 
że nie ma sensu kontynuować tutaj tej debaty (to jest oczywiście moje subiektywne 
zdanie) zważywszy, że za miesiąc na sesji Rady Miejskiej przedmiotem obrad będzie 
uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie powierzenia zadań własnych. Wtedy 
będzie dobry moment na to, żeby sobie na te tematy szczegółowo na komisjach i 
szczegółowo na sesji Rady Miejskiej porozmawiać. Podsumowując, musimy zmienić 
formułę współpracy, albo ją wygasić, albo w inny sposób ją wykonywać, ale tu 
myślę, że obie strony zarówno Gmina, jak i Spółka są otwarte na rozmowy w tym 
temacie. Natomiast nawet jeśli dojdzie do wygaszenia tej działalności deficytowej z 
dniem 31 marca, to pragnę Państwa, swoich pracowników i mieszkańców zapewnić, 
że nikt z tego tytułu nie straci pracy. 
 
Radny Mariusz Majak – Ja też jestem zdania, że nie ma sensu kontynuować tej 
dyskusji, zresztą jak Państwo zauważyliście, gdybyśmy porównali wejścia czasowe 
(przepraszam za wyrażenie) to mój udział jest niewielki, nie umiem tak dużo mówić. 
Powiem tylko tak, że mieliśmy troszkę inne informacje na Komisji Budżetu miesiąc 
temu odnośnie miejsc pracy, jestem tego pewien, więc dziękuję Panie Prezesie, że 
Pan to powiedział odnośnie miejsc pracy. Natomiast Pani Burmistrz, ja bardzo bym 
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prosił, bo tu po raz któryś Pani mówi, kim jestem myślę, że dużo osób w Pyrzycach 
wie kim jestem i Pani Burmistrz niegrzecznie jest tak mówić o tym, że ktoś w tamtej 
kadencji i próbować rozliczać. Ja Pani Burmistrz nie rozliczam, a wszyscy wiemy też, 
że Pani nie jest pierwszą kadencję i była Pani również w poprzedniej kadencji. 

Wyszedł radny Jan Wojtasik godz. 15:55; 
Stan Radnych na sali – 12; 

 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Proszę Panią Sekretarz o dopowiedź na 
pytanie dotyczące mieszkańców ul. Głowackiego. 
 
Sekretarz Gminy – Dorota Grzybowska – O ile dobrze pamiętam na poprzedniej 
sesji prosił Pan, żebyśmy się zajęli tematem ul. Głowackiego. Otóż zajęliśmy się, 
odbyły się 2 spotkania, pierwsze spotykanie z administratorem i właścicielami lokali 
w sprawie pomieszczeń gospodarczych, które zostały rozebrane, bo musiały zostać 
rozebrane ze względu na stan techniczny. Drugie spotkanie odbyło się 17 listopada z 
najemcami, to o które Panu chyba najbardziej chodziło i zależało, z osobami, które 
nie mają pomieszczeń na przechowywaniu opału. Otóż nie, każda z tych rodzin 
posiada piwnice, w tej piwnicy przechowuje opał, oprócz jednej rodziny, gdzie 
znaleziono rozwiązanie i tymczasowo zostanie jej przekazane pomieszczenie, w 
którym znajduje się wodomierz główny budynku, do czasu, kiedy administrator 
wykona inwestycje w postaci wylania płyty na rozebranym miejscu po budynkach 
gospodarczych, na którym będzie realizowane przez wspólnotę oraz przez osoby, 
czyli współwłaścicieli postawienie nowych pomieszczeń gospodarczych, także na 
zimę każdy ma zabezpieczone miejsce na przechowanie opału. 

Wyszedł radny Edward Gola godz. 15:57; 
Stan Radnych na sali – 11; 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Do punktu 22 porządku 
 Wolne wnioski.  
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował o pismach, które wpłynęły do 
Rady Miejskiej: 
- Odpowiedź na interpelacje Pana Radnego Jerzego Wrońskiego w sparwie remontu 
świetlicy wiejskiej w Brzesku (stanowi załącznik Nr 70 do protokołu). 
- Odpis prawomocnego orzeczenia WSA, który odrzuciła skargę Pana Ireneusza 
Wiśniewskiego na działalność Burmistrza Pyrzyc i zwrócił nam akta, odpis stanowi 
załącznik Nr 71 do protokołu. 
- Analiza oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych i dyrektorów 
jednostek: 
1) analiza Przewodniczącego Rady (pismo stanowi załącznik Nr 72 do protokołu), 
2) analiza Burmistrza Pyrzyc (pismo stanowi załącznik Nr 73 do protokołu), 
3) analiza Wojewody Zachodniopomorskiego (pismo stanowi załącznik Nr 74 do 
protokołu), 
4) analiza Urzędu Skarbowego w Pyrzycach (pismo stanowi załącznik Nr 75 do 
protokołu), 
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5) analiza Urzędu Skarbowego w Szczecinie (pismo stanowi załącznik Nr 76 do 
protokołu), 
6) analiza Urzędu Skarbowego w Stargardzie (pismo stanowi załącznik Nr 77 do 
protokołu),  
7) analiza Urzędu Skarbowego w Myśliborzu (pismo stanowi załącznik Nr 78 do 
protokołu), 
8) analiza Urzędu Skarbowego w Gryfinie (pismo stanowi załącznik Nr 79 do 
protokołu), Wszystkie dokumenty są dostępne przez Radnych w Biurze Rady. 

Wszedł radny Edward Gola godz. 15:58; 
Stan Radnych na sali – 12; 

 
- Pismo Posła na Sejm RP Pana doktora Stanisława Gawłowskiego, które stanowi 
załącznik Nr 80 do protokołu. 
- Informacja o stanie realizacji  zadań oświatowych przez Gminę Pyrzyce za rok 
szkolny 2015/2016, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminie oraz nadzorze 
pedagogicznym sprawowanym przez kuratora oświaty lub właściwego ministra nad 
przedszkolami i szkołami. Informacja stanowi załącznik Nr 81 do protokołu. 
  
Nie wniesiono więcej głosów w wolnych wnioskach. 
 

Do punktu 23 porządku 
 Zamknięcie obrad XXIX sesji Rady Miejskiej. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – W związku z wyczerpaniem 
porządku obrad zamykam obrady XXIX sesji Rady Miejskiej.  
 
Protokołowała  
Anna Piotrowska 
                                                                                                 Przewodniczący Rady  
 
                                                                                                          Paweł Chyt 


